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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Обществените 
услуги в един 

„умен“ град 
трябва да следват 

нуждите на 
гражданите,  

а не обратното

САфридът или вОйнАтА дОкАрАхА 
делфините пО ЮжнОтО ЧернОмОрие

Стр. 3

Бургаската следа в Ботевото 
дело – поп Сава катрафилов 

заклева четата

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 14 юни

Чужди инфлуенсъри и влогъри 
„ловят“ нови туристи

Стр. 16

Анкетирани полицаи очертаха 
образа на лошия началник

намалява 
жилищното 
строителство 

в Бургас 

две са хипотезите за масовия 
мор - военните действия, 

епидемия сред бозайниците
Екип на „Черноморски фар“

Множество сигнали за мърт-
ви и пострадали делфини по 
Черноморието стреснаха ри-
бари и еколози през послед-
ните дни. 

Предположенията на рибари 
и експерти са, че морските бо-
зайници са пострадали от воен-
ните действия в Украйна. 

55 са откритите мъртви или 
бедстващи делфини от нача-
лото на годината в Бургаския 
регион от Обзор до Резово, 
каза пред „Черноморски фар“ 
Мария Андреева, експерт в 
Екоинспекцията в Бургас.

По думите й причините за 
смъртта могат да бъдат всякак-
ви, защото и те са бозайници 
като нас и страдат от различ-
ни болести. Последствията от 
войната не са изключени, каза 
Андреева. Четирите екземпля-
ра, които са открити в резер-
ват „Ромотамо“ са транспорти-
рани до Тракийския универси-
тет в Стара Загора, където през 
седмицата им бе направена ау-
топсия и ще станат ясни причи-
ните за смъртта им. Ветеринари 
обаче казват, че трудно ще до-
кажат причината, защото тела-
та им са били докарани в про-
цес на разлагане.
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Силвия ШАТЪРОВА

Множество сигнали за 
мъртви и пострадали дел-
фини по Черноморието 
стреснаха рибари и еколо-
зи през последните дни. 

Предположенията на ри-
бари и експерти са, че мор-
ските бозайници са постра-
дали от военните действия 
в Украйна. 

55 са откритите мъртви 
или бедстващи делфини от 
началото на годината в 
Бургаския регион от Обзор 
до Резово, каза пред „Чер-
номорски фар“ Мария Ан-
дреева, експерт в екоин-
спекцията в Бургас.

По думите й причините за 
смъртта могат да бъдат вся-
какви, защото и те са бо-
зайници като нас и страдат 
от различни болести. По-
следствията от войната не 
са изключени, каза Андрее-
ва. Четирите екземпляра, 
които са открити в резер-
ват „Ромотамо“, са транс-
портирани до Тракийския 
университет в Стара Заго-
ра, където през седмицата 
им бе направена аутопсия и 
ще станат ясни причините 
за смъртта им. Ветеринари 
обаче казват, че трудно ще 
докажат причината, защото 
телата им са били докарани 
в процес на разлагане.
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Сафридът или войната докараха 
Две са хипотезите за масовия 
мор - военните действия,  
епидемия сред бозайниците

Дона МИТЕВА

Актуална информация 
от РИОСВ – Варна сочи, 
че има увеличен брой 
мъртви делфини. За пър-
вото полугодие на следни-
те години те са: 2019 г. – 7 
бр., 2020 г. - 19 бр., 2021 г. 
- 11 бр., 2022 г.  – 42 бр.

А по информация от РИ-
ОСВ-Бургас и Варна, като 

контролни органи за про-
цедурите с китоподобните 
бозайници, общият брой 
регистрирани мъртви дел-
фини от началото на годи-
ната до 18 юли 2017 г. е 81. 
За сравнение, през същия 
период на 2016 г. са реги-
стрирани 91 бр. Такива ли 
са данните, посочени от 
Института по рибни ре-
сурси – Варна.

Специалистите подчер-
тават, че следва да се от-
бележи, че преди изтича-
не на настоящата кален-
дарна година и детайлна 
обработка на данните по 
видов и възрастов състав, 
не би било обективно да 
се тълкуват данните и ка-
тегоризиране на ситуаци-
ята като необичайна. 

„Трите вида черномор-
ски делфини – обикновен, 
муткур и афала, са защи-
тени видове, включени в 
Приложение 3 на Закона 
за биологичното разноо-
бразие, който забранява 
тяхното „обезпокояване, 
преследване, улавяне, из-
биване, както и вземане-
то на намерени мъртви ек-
земпляри“.

Излизането на брега е 
обичайно поведение на 
животните, които са бо-
лни. 

Проблемът в ехолока-
торния орган на делфини-
те може да е от гъбичен, 
вирусен, бактериален или 
с паразитен произход“, 
коментира доц. Елица 
Петрова, директор на Ин-
ститута по рибни ресур-
си.

По думите й това са бо-
лести, които се предават 
от делфините на човека 
(зоонози). Такива са напр. 
бруцелоза и морбили. 
Препоръчва се вземане 
на предпазни мерки - из-
бягване на контакт с диха-
телния отвор, с издишва-
нията и други физиологич-
ни отделяния от тялото на 
делфина. „При действия с 
китоподобни при възмож-
ност трябва да се носят гу-
мени ръкавици. След из-
вършване на манипулации 
ръцете и другите открити 
части на тялото трябва да 

се измият добре.
Когато екземплярът е 

изтощен, дехидратиран, 
наранен, болен, след не-
говото връщане във вода-
та той може да не оцелее 
и да бъде изхвърлен от те-
ченията на същото или на 
друго място. В тези слу-
чаи е препоръчително да 
остане на брега, за да му 
бъдат извършени аутоп-
сия и други специализи-
рани изследвания за оп-
ределяне на причината за 
смъртта“, обобщава доц. 
Петрова.

На въпроса дали влияят 
сонарите върху поведени-
ето и здравето на делфи-
ните ученият отговаря: „В 
контролирани експери-
ментални проучвания е 
открито, че сонарът със 
средна честота може да 
предизвика временна за-
губа на слуха при афали 

(Tursiops truncatus). Леки 
промени в поведението 
също са свързани с екс-
позициите. Слуховите 
ефекти са предизвикани 
само от многократно из-
лагане на интензивни со-
нарни удари. Данните под-
крепят временна загуба 
на слуха, причинена от 
шум. По този начин сона-
рът може да предизвика 
физиологични и поведен-
чески ефекти, но при про-
дължителни високи нива 
на експозиция на звук, за 
да генерират тези ефект“.

Във връзка с това, че 
излязоха публикации, че в 
Румъния, при аутопсия на 
делфини са констатирани 
нарушения на органа, кой-
то им служи за ориента-
ция, от Института подчер-
тават, че не разполагат с 
данните от аутопсията на 
делфини.

Доц. Елица Петрова, директор на Института за рибни ресурси - Варна:

Рано е да се категоризира 
ситуацията като необичайна
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Георги РУСИНОВ

Високотехнологичен 
дрон ще подпомогне зна-
чително работата на бур-
гаската полиция. Става 
въпрос за най-новата 
придобивка на ОДМВР-
Бургас, която бе дарена 
от Националната агенция 
за борба с престъпността 
на Великобритания.

Международният офи-
цер за връзка на Нацио-
налната агенция Мартин 
Шайърс подписа с дирек-
тора на ОДМВР-Бургас 
старши комисар Калоян 
Калоянов договор за на-
правеното дарение, като 
подчерта, че идеята за 
дрона е възникнала пре-
ди около две години.

„В резултат на множе-
ство разговори и отлич-
ните партньорски контак-
ти между двете институ-
ции идеята е финализира-
на и дронът ще бъде по-
вече от полезен в пряка-
та полицейска работа по 
ограничаване на различ-
ни по вид криминални де-
яния. Според Шайърс 
„дронът изглежда заба-

вен, но той ще е и много 
полезен, тъй като голям 
процент от разследвани-
ята ще бъдат улеснени от 
всевиждащото му око”, 
съобщиха от пресцентъра 
на ОДМВР-Бургас.

В търсенето на изчез-
нали хора, заложнически 
сценарии и разкриване 
на наркоферми новата 
придобивка на бургаска-
та полиция ще блести. 
Дронът е със специфично 
оборудване и допълни-
телна радиометрична 
термокамера за нуждите 
на оперативно-издирва-
телната дейност и раз-
следването на престъпле-
ния.

Старши комисар Кало-
янов благодари за напра-
вения дарителски жест 
като заяви, че в ход е 
подготовката на специал-
но обучение на служите-
ли от четири структурни 
звена на ОДМВР – Бур-
гас, които да ползват дро-
на в своята работа – от-
дел „Криминална поли-
ция”, Базовата-научно 
техническа лаборатория 
(БНТЛ) и сектори „Специ-

ализираните полицейски 
сили” и „Специални так-
тически действия”.

Общата стойност на да-
рението е в размер на 

близо 57 000 лв., като ос-
вен дрона и специалната 
термокамера, са включе-
ни още смартконтролер и 
батерия.

Високотехнологичен дрон ще намира 
наркоферми и изчезнали хора

„Черноморски 
фар“

Няколко осве-
тителни стълба в 
Морската гради-
на са в лошо със-
тояние след ван-
далска проява. 
Поддържащата 
фирма ще ги 
обезопаси и въз-
станови по заръ-
ка на Община 
Бургас, съобщиха 
от пресцентъра.

„Ако станете 
свидетел на ван-
далска проява, 
не се колебайте 
да звъннете на 
112! Нека помага-
ме на органите 
на реда да уста-
новяват и зала-
вят извършители-
те на такива дея-
ния, за да бъдат 
порицавани и на-
казвани“, призо-
вават от общин-
ската админи-
страция.

Вандали повредиха 
осветителни стълбове 

в Морската
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

Факт е, че този екзем-
пляр, който е открит в усти-
ето на Ропотамо, е бил със 
странни рани от обгаряния 
по кожата.

Статистиката на РИОСВ-
Бургас сочи, че най-много 
са били открити мъртви бо-
зайници през 2016 година - 
180, следващите три години 
са по 70 на година. Пре3 
2020 те са 114, а през 2021 
-само 40. На този фон от-
критите от началото на го-
дината 55 се водят като за-
вишение.

Повечето от откритите 55 
мъртви делфина са т.нар. 
свежи трупове, казват спе-
циалисти, досега обикнове-
но са били в напреднал 

стадий.
Хипотезите за това са 

две - войната или някаква 
епидемия сред бозайници-
те е причина за масовия 
мор.

Атанас Русев от сдруже-
ние "Да запазим Корал" е 
станал свидетел на много 
ранени делфини на юг от 
Китен. Той разказа за чети-
рите делфина, които са от-
крити край Ропотамо. Те са 
били живи, но по телата им 
е имало много наранявания 
и изгаряния. Русев предпо-
лага, че причина за това са 
звукови удари или експло-
зии в морето, което е веро-
ятно вследствие на война-
та в Украйна. Единият дел-

фин е бил с изгаряния по-
ловин-един метър, което не 
може да се случи от слън-
цето, каза Русев, цитиран 
от БНТ.

При аутопсията на два 
делфина в Румъния са уста-
новени нарушение на орга-
на, който им служи за ори-
ентиране. 

Русев заяви още, че те-
хен колега от Украйна док-
ладва за стотици случаи по 
украинското крайбрежие 
със същите причини.

Преди два дни рибарят 
Георги Желев е спасил по-
редния делфин. С други ри-
бари открили живи делфи-
ни в даляна, които не могат 
да излязат. Желев казва, 
че от дългогодишния му оп-
ит вижда такова нещо за 
първи път. Делфините са 
загубили ориентация и не 
могат да преодолеят пре-
пятствията, да различат ул-
тразвука, който се излъчва 
от устройства, прикрепени 
към даляна и влизат в него. 
Рибарят е категоричен, че е 
увредено средното ухо на 
делфините и това е заради 
войната в Украйна 

Рибарите забелязват 
още, че делфините тази го-
дина не са много активни, 
не късат мрежите и не ги 
заобикалят, както друга го-
дина. Хората са спасили 
над 50 делфина само тази 
година.

През последния уикенд 
бургазлии и гости по Юж-
ното Черноморие снимаха 
не един и два клипа с дел-
фини близо до крайбрежи-
ето. Обичайно те се появя-
ват през юли.

Таксата на то
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делфините по Южното Черноморие

„Черноморски фар“

През първото тримесечие 
на 2022 г. общинските адми-
нистрации на територията на 
област Бургас са издали раз-
решителни за строеж на 141 
жилищни сгради с 501 жили-
ща в тях и 61 323 кв. м разгъ-
ната застроена площ (РЗП) и 
на 41 други сгради с 22 928 
кв. м РЗП, съобщават от На-
ционалния статистически ин-
ститут.

Спрямо предходното три-
месечие издадените разре-
шителни за строеж на жи-
лищни сгради намаляват с 
6.6%, жилищата в тях - с 
10.9%, както и общата им за-
строена площ - с 12.4%. Бро-
ят на разрешителните за 
строеж, издадени на други 
сгради, са с 12.8% по-малко, 
а тяхната РЗП - с 18.3% 

В сравнение с първото три-
месечие на 2021 г. издадени-
те разрешителни за строеж 
на нови жилищни сгради на-
маляват с 2.8%, а разгъната-
та им застроена площ - с 
1.2%, докато жилищата в тях 
се увеличават - с 13.9%. Реги-
стриран е ръст на разреши-
телните за строеж, издадени 
на други сгради с 2.5%, дока-
то разгънатата им застроена 
площ намалява с 14.1% .

През първото тримесечие 
на 2022 г. на територията на 
област Бургас е започнал 
строежът на 109 жилищни 
сгради с 541 жилища в тях и с 
58 010 кв. м РЗП и на 26 дру-
ги сгради с 9072 кв. м РЗП.

Спрямо предходното три-
месечие започнатите нови 
жилищни сгради намаляват с 
22.7%, а тяхната РЗП - с 
14.1%, но жилищата в тях ос-
тават непроменени. Броят на 
започнатите други сгради са 

повече с 13.0%, докато обща-
та им застроена площ нама-
лява с 63.9%.

В сравнение с първото 
тримесечие на 2021 г. започ-
натите нови жилищни сгради 
намаляват с 9.9%, а общата 
им застроена площ - с 1.8%, 
докато броят на жилищата в 
тях се увеличава с 23.0%. За-
почнатият строеж на други 
видове сгради намалява с 
23.5%, а общата им застрое-
на площ - с 86.8%.

Георги РУСИНОВ

За рекорден улов на са-
фрид съобщиха царевски 
рибари за „Черноморски 
фар“. Местните хора отчи-
тат улови от по 200-300 ки-
лограма от далян. Някои 
достигали и до половин 
тон. Нощният улов също 
бил богат, заяви Георги 
Атанасов от Царево.

„И други години е имало 
толкова много сафрид. Не 
е за пръв път. И между 
другото изобщо не е дре-

бен, защото гледам на 
места, че така казват. На-
пълно нормален си е. Има 
дори и едър. Дребният се 
движи най-накрая, още не 
е дошъл дотук“, добави 
мъжът.

Тези дни се коментира 
усилено, че популацията 
на делфините в родното 
Черноморие също е на-
раснала много. Някои от-
дават рекордните бройки 
морски бозайници на вой-
ната в Украйна. Военните 
действия в близост до мо-

рето и движението на ко-
раби бъркало делфините. 
В Царево делфините също 
са много, отчете Георги, 
но според него причината 
е далеч по-проста.

„Заради многото са-
фрид, има и много делфи-
ни. Нормално е, следват 
пътя на рибата. Накъдето 
погледнеш – има, и то от 
всички видове – афала, 
обикновен и най-малките 
– муткур. Хващат се често 
в мрежите“, посочи риба-
рят. 

Рекорден улов отчитат в Царево,  
8-10 лева върви кило от рибата

Дона МИТЕВА

Военният конфликт между 
Русия и Украйна се отразява 
в повечето случаи негативно 
върху бизнеса, независимо 
от това какъв е той. Чуват се 
обаче коментари, че има и 
такива сфери, които не са 
чак толкова притеснени от 
ставащото. Една от спряга-
ните, че не се притесняват, е 
тази на зърнопроизводите-
лите, които са сигурни, че ще 
намерят пазар за реколтата 
от предстоящата жътва, и то 
на добра цена. Говори се и 
за това, че има вече продаж-
би „на зелено“. Това на фона 
на фактите, че двете страни 
са глобални лидери в износа 
на ечемик, царевица, рапи-
ца, слънчогледово семе, как-

то и олио. Заедно двете стра-
ни осигуряват 30% от светов-
ните доставки на пшеница. 
Русия изнася 17% от светов-
ната пшеница, а Украйна - 
20% от световната рапица.

Илия Проданов, зърнопро-
изводител от района и зам.-
председател на Национална-
та асоциация опровергава 
част от слуховете: „Няма 
продажба на зелено. Причи-
ната е, че всеки се притесня-
ва и не знае докога ще хвър-
чат цените на торовете, пре-
паратите, горивата и другите 
консумативи нагоре. Чака се 
да се успокои пазарът“, каз-
ва той и обобщава: „Някои 
ще загубят, други ще спече-
лят, зависи от това, кой ще 
избере правилния момент да 
продаде. Сега никой не знае 

какво ще се случи и всеки се 
ослушва“.

За старата реколта се 
знае, че който успя да задър-
жи след жътвата и да не бър-
за да продава, взе хубава 
цена. Но, според запознати, 
това не е само заради воен-
ния конфликт. Влияние оказ-
ва и инфлацията.

Поредният кьорфишек на 
правителството се оказа и 
купуването на зърно от род-
ните производители.

Средата на другата седми-
ца - 15-16 юни, ако не е дъж-
довно, се очаква да стартира 
жътвената кампания на ече-
мика. След 20 юни ще започ-
не да се жъне и първата пше-
ница. А как и на каква цена 
ще се реализират на пазара, 
предстои да се види.

До дни започва жътвата 
на ечемика в регионаНамалява жилищното 

строителство в Бургас 

За първите три месеца на 2022-ра
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Активната реклама на 
страната ни е един от ва-
жните и донякъде липсва-
щи фактори, които от годи-
ни работещите в бранша 
коментират. Почти не е ми-
нала среща с представите-
ли на Туристическото ми-
нистерство и този въпрос 
да не се постави. 

Крачки в тази посо-
ка вече се правят от 
Министерството на тури-
зма, а посещенията на 
журналисти, влогъри и ин-
флуенсъри са факт. Да се 
запознаят с красотите на 
Странджа, Черноморието, 
възможностите не само 
за морски, а и за рекре-
ативен и целогодишен 
туризъм в региона вече 
бяха сръбски и македон-
ски представители на ме-
дии. Извън програмата 
на Министерството има 
и инициативи, организи-
рани от други организа-
ции, но преследващи съ-
щите цели – добра рекла-
ма на страната ни и нови 
фенове на България, кои-
то да помогнат в рестарта 
на бранша.

Посланикът на Япония 
на обиколка по 

Южното Черноморие

По покана на „Рафаел-
инфо, култура и тури-
зъм“, част от Българската 
Асоциация за климато-
лечение и здравен тури-

зъм (БАКЗТ) в региона е 
на посещение и обиколка 
по Южното Черноморие, 
Странджа и Бургас - по-
сланикът на Япония и 
първият секретар в по-
солството.

Целта е пред гостите да 
бъдат представени въз-
можностите на региона 
за здравен, рекреати-
вен и културен туризъм, 
а надеждата - за инвес-
тиции на японски компа-
нии в авиотехнологичния 
и логистичен сектор, и в 
общи културни инициати-
ви и проекти. Такива са 
амбициите на организа-
торите на инфотура.

По програма гостите се 
срещнаха с кметовете на 
Созопол, Малко Търново, 

Приморско и Бургас. 
А за да се докоснат до 

красотите на българска-
та природа, история и бит 
им бяха показани село 
Бръшлян с типичната ар-
хитектура и бит, мистич-
ната Мишкова нива, не-
вероятният Беглик Таш, 
съвременният комплекс 
"Дюни". Гостите разгледа-
ха Созопол и Бургас.

„Надяваме се, че това 
ще е начало на нови общи 
инициативи в икономика-
та, културата и рестарт на 
туризма в новите му и ак-
туални форми, като кли-
матолечението, калоче-
нието, форест терапията. 
В чиста, екологична и би-

осреда, продукти, напитки 
и атмосфера. Това са все 
търсени причини за пъ-
туване на голяма част от 
японските туристи, чийто 
брой значително спадна 
през последните няколко 
години, но на които мо-
жем да върнем интереса 
именно чрез тази комби-
нация - здраве, почивка, 
приключения“, коменти-
ра Валентин Атанасов от 
„Рафаел - инфо, култура и 
туризъм“.

Сръбските 
журналисти ахкат по 

Беглик Таш

Преди дни сръбски 
журналисти направи-
ха инфотур по Южното 
Черноморие и Странджа. 
Инфотурът бе организи-
ран от Министерството 
на туризма и бе за жур-
налисти, влогъри и инфлу-
енсъри.

Те наблюдаваха нес-
тинарските игри в село 
Бъл гари .  Посетиха 
Приморско, Созопол, 
Ченгене скеле.

Валентин Атанасов от 
„Рафаел-инфо, култура и 
туризъм“ Бургас и Яница 
Динева, от „Динита Турс“ 
и член на УС на БАКЗТ 
представиха пред гостите 
възможностите за комби-
ниране на различни фор-
ми на туризъм на Южното 
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Чужди инфлуенсъри и 

Представиха пред гостите възможностите за комбиниране на различни форми 
на туризъм на Южното Черноморие и Странджа

Снимка за спомен с домакините

„Черноморски фар“

Морската вода, за раз-
лика от други години, се 
стопли малко по-рано. По 
някои заливи около и на 
юг от Бургас са измерени 
стойности от порядъка на 
23 – 25 градуса.

Това обясни климатоло-
гът Симеон Матев в студи-
ото на „Събуди се”.

„Ще става за море, но 
още утре – на север от 
Варна ще има заоблача-
вания. Намираме се в пе-
риод от годината, в който 
краткотрайните валежи и 
гръмотевичните бури са 
често явление”, подчер-
та той.

Относно слънцето Матев 
каза, че сега то е по-опас-
но, отколкото през юли и 
август.

„През юни слънчевите 
лъчи са най-силни. Хората, 
които са с по-светла кожа 
и са под прякото влияние 
на слънчевите лъчи, само 
за 8-12 мин. е възможно да 
получат най-леките форми 
на изгаряния”, предупреди 
климатологът.

Климатолог: 
Морската вода  

се стопли 
по-рано 

Слънцето е 
по-опасно  
през юни

н
а

 д
е
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я
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„Черноморски фар“

Фестивал на рибата ще 
се проведе на 17-18 юни 
в културно-туристически 
комплекс „Ченгене ске-
ле“. 

Организатор е МИРГ 
(местна инициативна ри-
барска група) Бургас - 
Камено, в партньорство с 
Община Бургас. 

Да бъдат популяризира-
ни традициите в пригот-
вянето на ястия от риба и 
рибни продукти и рибар-
ският занаят в региона 
е целта на събитието. То 
ще разнообрази и лятна-
та програма на града как-
то за туристите, така и за 
неговите жители.

Във фестивала са пока-
нени да участват изложи-
тели, които да презенти-
рат рибни продукти, суве-
нири на морска темати-
ка, рибарски принадлеж-
ности, български вина и 
др. Посетителите ще мо-
гат да се насладят на раз-

лични деликатеси, пригот-
вени на място.

Предвидена е и фото-
изложба. Уникални мор-

ски кадри, запечатани от 
обектива на талантливия 
бургаски фотограф Христо 
Анестиев, ще могат да бъ-

дат разгледани там. Те ще 
бъдат подредени в кон-
ферентния център на ту-
ристическия комплекс. 

Предвидена е и музикал-
на програма.

Във втория ден на „Рибен 
фест Бургас 2022“ ще 
се проведе кулинарно 
състезание за приготвя-
не на най-вкусна рибе-
на чорба. Умения и ре-
цепти ще премерят готва-
чи от Военноморска база 
Бургас, ученици, любите-
ли, както и представите-
ли на местната рибарска 
общност. Посетителите на 
фестивала ще дават оцен-
ки, определяйки най-вкус-
ната рибена чорба, а по-
бедителите в кулинарна-
та надпревара ще получат 
специални награди.

Предвижда се в рамките 
на фестивалния уикенд кул-
турно-туристически ком-
плекс „Ченгене скеле“ да 
се превърне в още по-ат-
рактивна зона за развле-
чения, отдих и релакс за 
всички, които го посетят и 
имат желание да се насла-
дят на вкусни рибни гозби 
и морски деликатеси.

Рибен уикенд на „Ченгене скеле“ 
показва ястия и занаяти от региона
Състезание ще излъчи майстора на най-вкусната рибена чорба
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влогъри „ловят“ нови туристи
Черноморие и Странджа, 
така че да се използват 
целогодишно. 

Според домакините, ко-
ито придружаваха гости-
те по време на инфоту-
ра, най-голямо впечатле-
ние им е направил Беглик 
Таш и особено фактът, 
че е много по-стар от 
Стоунхендж.

„Гостите се удивиха 
от три пъти по-високата 
плътност на кислорода 
в Странджа в сравнение 
със средната за страна-
та. Това те видяха от но-
вото ни видео "Просто ди-
шай" за лечебния въздух 
на Странджа. Изразиха 
подкрепа за нуждата от 
директна линия Бургас - 
Београд, което постави-
хме като идея на форума 
организиран от нас през 
февруари. Само да вме-

тна, че вече едно ново 
от дискутираните тогава 
предложениея и дести-
нации вече се реализи-
ра - Тимишоара-Бургас. 
Надяваме се и тази до 
Ниш също да се случи“, ко-
ментира Атанасов, който 
вижда определено голям 
смисъл в това да се пра-
вят такива инфотурове.

„Когато и отсрещната 
страна - поканените гос-
ти - имат интерес и тър-
сят нова и конкретна ин-
формация - има смисъл. 
Доколкото имам обратна 
информация, вече има и 
първи отзвук в сръбска-
та преса. Важно е да от-
бележим, че и колегите 
бяха представители на 
регионални медии, и та-
кива на райони, където 
живеят наши сънародни-
ци от Западните покрай-

нини, Босилеград, Ниш до 
такива по Дунава, където 
всички казаха, че ще е чу-
десно да сме свързани и 
чрез и по Дунава, с круи-
зи от Велико Градище до 
Русе, Силистра, а от там 
и до Варна, Бургас“, за-
ключи Атанасов.

Кметът на Приморско 
прие сръбската група

След срещата си със 
сръбската група кме-
тът на Приморско – д-р 
Димитър Германов, пуб-
ликува снимка с гости-
те и написа в социална-
та мрежа: „Бях домакин 
на група от инфлуенсъри, 
влогъри и представители 
на едни от най-популяр-
ните медии с туристиче-
ска насоченост в Сърбия. 

Групата е на посещение 
по Южното Черноморие 
и Странджа по покана на 
Министерство на туризма 
и община Приморско е 
една от дестинациите от 
тяхното пътешествие. 

Имах възможността да 
представя на гостите кра-
сивите кътчета и туристи-
чески обекти в нашата об-
щина. Обсъдихме както 
възможностите за тради-
ционния морски туризъм, 

така и специализираните 
форми на туризъм и по-
тенциала за тяхното ком-
биниране извън активен 
летен сезон“.

Македонска група жур-
налисти също пристиг-
на в средата на седми-
цата на инфотур в реги-
она, който е организиран 
от Министерство на ту-
ризма. Естествено, пра-
вят се подобни инфоту-
рове и извън рамките на 

Министерството, а от дру-
ги туристически организа-
ции, пряко заинтересова-
ни от това името на стра-
ната ни да се чува в чуж-
бина като дестинация, ко-
ято, първо, е сигурна, и 
второ - предлага не само 
слънце и море, а огромен 
набор от различни видо-
ве туризъм, които отгова-
рят на съвременния про-
фил на търсещия и пъту-
ващ човек.

Румънски инфлуенсъри посетиха едни от 
най-красивите забележителности в Бургас 
и региона, съобщиха от Бургаска регио-
нална туристическа камара.

„След участие на членове на камарата 
на борсата в Румъния и задълбочено про-
учване на този пазар, стигнахме до за-
ключение, че туристически район Бургас 
е слабо познат, но в същото време е при-
влекателен за румънските туристи.

Последните години се доказа, че най-
бързият ефект за привличане на туристи е 
чрез дигитален маркетинг и Управителният 
съвет на Бургаска регионална туристиче-
ска камара, със съдействието на „ДЕС 
Мениджмънт” ООД, осъществиха контакт 
с десет от най-популярните блогъри и ин-
флуенсъри в Румъния“, споделиха от БРТК 
пред bgtourism.bg.

В 5-дневната обиколка – от 1 до 5 юни, 
са били включени остров Св. Анастасия, 
рибарско селище Ченгене скеле, замъ-
кът „Влюбен във вятъра” в Равадиново, 
Куполна гробница – Поморие, манастир 
“Св. Георги“, Музей на солта, яхтено прис-
танище „Марина Диневи“ – Свети Влас, 
музеи и църкви в Поморие, Созопол и 
Несебър, аквапарк и нощни заведения 
в Слънчев бряг, дегустация на българ-

ски вина.
„Смело и категорично можем да ка-

жем, че тези от тях, които за пръв път по-
сещаваха нашия регион, останаха очаро-
вани от природните дадености, историче-
ското наследство, културното богатство-
то и разнообразието на туристическия 
ни продукт.

Съдържанието, което инфлуенсърите 
публикуваха по време на своята обиколка 
в район Бургас, веднага провокира инте-
рес, положителни коментари и отзиви от 
страна на техните последователи в соци-
алните мрежи и медии, което беше и една 
от основните цели на организирания ре-
кламен тур. Само за един ден някои от 
тях надхвърлиха 100 000 гледания, стоти-
ци лайкове и конкретни въпроси относно 
възможността за почивка в Слънчев бряг, 
Несебър, Поморие, Бургас и Созопол“, 
разказаха от БРТК.

От УС на БРТК изказват благодарности 
за съдействието на Община Бургас, 
Община Поморие, Община Созопол и 
Община Несебър, както и на г-н Тодор 
Камарашев – управител на „Теди Кам” 
ЕООД, за предоставения транспорт и 
обслужване по време на цялата оби-
колка.

На Беглик Таш

Румънски гидове изучават 
красотите на Бургас и региона

Максим МОМЧИЛОВ

Изпълнителният директор 
на „Слънчев бряг”АД Златко 
Димитров свиква Редовно 
общо събрание на акционери-
те (РОСА) и представя матери-
али за общо събрание на акци-
онерите на 29.06.2022 г. от 11:00 
часа в град Несебър в админи-
стративната зала на Главната 
дирекция в кк Слънчев бряг.

Точка 3 е за възнагражде-
нията на членовете на Съвета 
на директорите, в размер на 
174 828,21 лв., а през минала-
та година възнагражденията са 
били в размер на 171 885,01 лв. 

Златко Димитров, изпълни-
телен директор и член на СД 
е получил 63 807,67 лв., Иво 
Маринов, председател на СД – 
22 226,72 лв., и членовете на СД: 
Мариела Павлова – 19 250,84 лв., 
Константин Лефтеров – 19 331,45 
лв. и Соня Енилова – 20 719,50 
лв. Няма да се разпределя пе-
чалба за финансовата 2021 г. и 
да се изплащат дивиденти.

В проектодневния ред на съ-
бранието на Съвета на дирек-
торите за дейността на друже-
ството през 2021 г. са включе-
ни общо 20 точки. Точка 1 е за 
приемане доклада на Съвета на 
директорите на „Слънчев бряг“ 

АД за дейността на дружество-
то през 2021 г., а проектът за ре-
шение на ОС е приемане докла-
да на Съвета на директорите за 
дейността на дружеството през 
2021 г. Начинът за гласуване ще 
се осъществява: „за”, „против”, 
„по своя преценка”, „въздържал 
се”.По същия начин ще се гласу-
ва и по останалите точки.

Следващата точка е за прие-
мане на годишния финансов от-
чет за 2021 г. и към Финансовия 
отчет за 2021 г. както и одитния 
доклад на регистрирания оди-
тор Венцислав Терзийски за 
извършения независим финан-
сов одит на годишния финан-
сов отчет на „Слънчев бряг” АД 
за 2021 г.

Другите две точки са за: при-
емане на доклада за прилагане 
на политиката за възнагражде-
нията на членовете на Съвета на 
директорите за 2021 г. Проектът 
за решение е на ОС: приема до-
клада за прилагане на полити-

ката за възнагражденията на 
членовете на Съвета на дирек-
торите за 2021 г. и приемане на 
доклада на Одитния комитет на 
„Слънчев бряг“ АД за дейността 
му през 2021 г. В проекта за ре-
шение от ОС е: приема доклада 
на Одитния комитет на „Слънчев 
бряг“ АД за 2021 г. 

На последното заседание 
на Съвета на директорите на 
„Слънчев бряг”АД в състав: 
Иво Маринов-председател, 
Златко Димитров - изпълни-
телен директор и членовете: 
Мариела Павлова, Константин 
Лефтеров и Соня Енилова, гла-
суваха единодушно в изпълне-
ние на горепосочените си функ-
ции, че възнагражденията им 
са общо в размер на 171 885,01 
лв. Венцислав Терзийски, пред-
седател, остава без запла-
та, а членовете Тони Петров и 
Теодор Марковски получават 
възнаграждения в размер по 
6983,76 лв.

По т.11 ще се гласуват остав-
ките на председателя на Съвета 
на директорите Иво Маринов и 
члена на Съвета на директори-
те Константин Лефтеров.

По т.12 Съветът на директори-
те ще остане в състав: Златко 
Димитров, изпълнителен дирек-
тор на „Слънчев бряг”АД и чле-
нове Мариела Павлова и Соня 
Енилова, до вписването на но-
воизбрания орган за управле-
ние с редовен 5-членен състав, 
въз основа на конкурса по реда 
и условията на ЗПП и ППЗПП.

Общият брой на акциите и 
правата на глас в общото събра-
ние към 19.05.22 г. - датата на ре-
шението на Съвета на директо-
рите за свикване на Общото съ-
брание, е 1 957 808 броя. 

При липса на кворум на ос-
нование чл. 227 от Търговския 
закон, събранието ще се про-
веде на 14.07.2022 г. от 11 ч. на 
същото място и при същия дне-
вен ред. 

Свикват общо събрание на акционерите 
на „Слънчев бряг“ АД, гласуват оставки 
Подадени са заявленията на 
председателя на Съвета на директорите 
на „Слънчев бряг” АД Иво Маринов и 
члена на съвета Константин Лефтеров

Рибен уикенд на „Ченгене скеле“ 
показва ястия и занаяти от региона



Съветници питат, 
администрацията отговаря Георги РУСИНОВ

В началото на седмица-
та се проведе изключител-
но интересен семинар в 
Бургас. Той бе организи-
ран от най-големия синди-
кат в МВР системата – СФ-
СМВР. В предния брой на 
„Черноморски фар“ набле-
гнахме върху една част от 
презентациите, които ак-
центираха върху основни-
те проблеми за служители-
те в МВР. 

Проучването е направе-
но от външни фирми и об-
хваща периода от 2020-а 
досега. Анкетирани са 28 
групи от всички областни 
дирекции в страната. Се-
минарът е част от проект 
„Най-новото предизвика-
телство пред достойните 

условия на труд: управле-
ние на професионалния 
стрес и риска на работно-
то място“, който се реали-
зира с финансиране от 
„Иновация Норвегия“.

Образът на лошия начал-
ник е сред основните про-
блеми на служителите, за-
едно с ниското заплащане 
и лошите условия на труд. 
Домакинът на събитието 
Генади Тенев, заместник-
председател на УС на СФ-
СМВР спомена, че взаимо-
отношенията началник - 
подчинен продължават да 
са такива в родната систе-
ма. За пример той даде 
Нидерландия, където е ръ-
ководител-сътрудник.

„Само в България още 
подчинените продължават 
да козируват на начални-

ците си. В Нидерландия ни 
се чудеха колеги защо то-
ва е така. При тях козиру-
ване няма. Ръководител и 
сътрудник си стискат ръце-
те за поздрав. В България 
обаче е важно да има на-
чалници, защото начални-

кът има подчинени. Общо 
взето МВР е най-репре-
сивната спрямо свои слу-
жители система. От всички 
държавни институции най-
много дисциплинарни на-
казания се налагат тук“, 
коментира Тенев.

А как виждат анкетира-
ните служители на МВР ло-
шите началници? 

Ниско интелигентен, 
меркантилен, мързелив, 
страхлив, несправедлив, 
интригант, разбиващ еки-
пите и отношенията, уни-

жаващ и измъчващ подчи-
нените, бюрократ, непро-
фесионалист, не разбира 
от оперативна работа, 
страхуващ се от хора с 
връзки, медии, адвокати, 
НПО и други. 

Това са епитетите, с кои-
то българските полицаи 
определят лошите начал-
ници. Анкетираните доба-
вят още като основни про-
блеми в системата, че не-
справедливостта е нався-
къде, лошата организация 
на работа и мизерията. 

Към архаичния пост - во-
енен начин на работа в 
МВР се допълва и старото 
оборудване, с което са 
принудени да работят слу-
жителите. Така например 
българският полицай все 
още е въоръжен с писто-
лет от 1947 г., а по време 
на ковид пандемията в на-
чалото им раздавали про-
тивогази от 1971-ва. По-
жарникари пък получили 
облекла, на които пишело 
„Пазете от огън“. 

Анкетирани полицаи  
очертаха образа на лошия началник
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Интервю на  
Георги РУСИНОВ

 -Г-н тенев, как оценя-
вате провелия се регио-
нален форум, свързан с 
проблемите в МВР?

- От наша гледна точка 
това е може би най-добри-
ят регионален форум. В 
страната проведохме ня-
колко такива. Предстоят и 
още няколко, а в края на 
годината имаме план да 
направим национална кон-
ференция по проблемите в 
МВР, които служителите 
срещат. На нея ще обоб-
щим всички данни, изнесе-
ни от регионалните фору-
ми. Откъм посещаемост и 
интерес на хората, в Бур-
гас, мисля, най-добре се 
получи до момента. Това 
са такива данни, които не 
вярвам другаде да са ваде-
ни и че някой ще извади. 
Това са нещата от кухнята. 

- Разочарова ли ви фа-
ктът, че от поканените 
депутати присъства са-
мо един?

- Официално бяхме по-
канили всички народни 
представители от Бурга-
ски избирателен район, но 

дойде само един. Лошо 
впечатление направи и 
липсата на представители 
от ОДМВР-Бургас. Сигур-
но за тях не е интересно. 
Видяхме, че и от Общин-
ски съвет – Бургас дойдо-
ха хора и граждани, и ор-
ганизации. Като цяло ние 

като синдикат няма пар-
тия, с която да не сме го-
ворили по проблемите ни 
през годините. Надяваме 
се лампичката да светне 
където трябва. 

- Подготвяте национа-
лен протест, който ще се 
проведе в София?

- Ще има национален 
протест. Подготвя се орга-
низацията в момента. Уп-
равляващите обещаното 
го имаха като даденост. 
През последните дни за-
белязахме рязък завой в 
мнението на вицепремие-
ра, че няма реформа, а 
трябвало да се правят и 
съкращения. Реформите и 
съкращенията са полити-
чески актове, не можем да 
ги правим ние, служители-
те. Ние искаме реални ре-
форми и това можем да го 
потвърдим. Не такива ка-
квито в момента поставят 
под напрежение служите-
лите – съкращения на учас-
тъци, смяна на работни 
места, при криза с горива, 
а служителят си вади пари 
от джоба да пътува. Пада 
се на по-ниски заплати за 
друго работно място само 
и само за да се остане на 
работа. Очевидно вече 
има и възмущение от об-
ществото за затваряне на 
районни управления. Така 
че управляващите си при-
знаха, че реформи няма. 
Нещо, което ние го гово-
рим от 10 години. 

- Смятате ли, че сега е 

най-удобният момент да 
настоявате за реформи 
при това несигурно бъ-
деще на властта?

- За реформи очевидно 
никога не е удобен момен-
тът, защото всяка една ре-
форма засяга права и ин-
тереси. Това, което ние 
настояваме при поредно 
правителство и едни и съ-
щи политици някъде в пар-
ламента, е да се седне на 
една кръгла маса, да се 
изчистят концепциите. По-
литици, експерти в сигур-
ността, представители на 
гражданското общество 
да кажат какво трябва да 
представлява това МВР и 
да се гарантира за устой-
чивост на реформата и по-
литическа приемственост. 
Дотук всичко, което се е 
започвало някога от някой 
министър, спира веднага, 
когато дойде друг минис-
тър на негово място. Дори 
и да са от една и съща 
партия. Кой го отнася от 
цялата работа? Ние, слу-
жителите.

- Добре, но как ще я 
получите тази политиче-
ска приемственост? 
Виждаме, че не се случ-

ва.
- На тази конференция 

ще се опитаме да заос-
трим вниманието към по-
литическата приемстве-
ност. Нашите неща не са 
случайни. Ние сме после-
дователни в исканията си. 
Създадохме синдиката с 
искане за реформа, адек-
ватно заплащане и обо-
рудване на служителите и 
продължаваме с тези си 
искания. Опитваме да вка-
раме и еднакви стандарти 
за полицейските служите-
ли в Европейския съюз. 
Шеста или седма година 
вече. Само че хората са си 
построили комунизма и 
както казваха в един бъл-
гарски филм: „На нас уро-
ди не ни трябват“. Затова 
никой не се мърда от там 
да ни оправи на нас неща-
та, защото те си имат стан-
дартите и са оборудвани. 
При нас двама еднакви по-
лицаи не може да видиш 
на улицата. Консенсус, 
разговори, концепция, ус-
тойчивост. Това трябва. И 
по-малко политическо го-
ворене. На МВР не му 
трябва политика, трябва 
му експертиза.

Генади Тенев, СФСМВР: На МВР не му  
трябва политика, трябва му експертиза

След 
форума:

Над 1600 служители от цялата 
страна, в 28 групи, посочват 
проблеми в системата



Мариела Костадинова - 
най-добрата състезателка 
по спортна акробатика от 
Айтос и единствената в този 
спорт, заслужила званието 
Почетен гражданин на Ай-
тос, вече е студентка в Наци-
оналната спортна академия, 
научи НП. Ще припомним, че 
в смесена двойка Мариела 
и нейният партньор Панай-
от Димитров стигнаха до из-
ключителни върхове - стана-
ха първите млади български 
олимпийци в спортната ак-
робатика и носители на тит-
лата "Най-добър млад спор-
тист на България 2018". 

Сега златната смесена 
двойка не се състезава. При-
оритет за Мариела са изпи-
тите в Академията, но пък 
има достоен заместник на 
националния и на междуна-
родния квадрат. Оказва се, 
че по-малката сестра на Ма-
риела - Вилиана Костадино-
ва, върви уверено по ней-
ните стъпки. Малкото моми-

ченце е вече пораснало и с 
много талант брани спортна-
та чест на България. Със съ-
щия хъс и енергия, както го 
правеше Мариела.

Тези дни грациозната 
Вили, която наесен ще е в 

пети клас, постигна първа-
та си голяма международна 
победа в Полша. При силна 
конкуренция Вилиана и ней-
ният партньор Кристиян Ма-
нолов успяха да впечатлят и 
съдиите, и публиката. Изява-

та в Полша изкачи младата 
двойка на най-високото стъ-
пало на почетната стълбич-
ка - заслужено първо място, 
с което и Бургас, и Айтос се 
гордеят.

Вилиана е състезава за 

,,Нефтохимик 2011“ - Бур-
гас, в смесена двойка като 
сестра си, при това, при съ-
щия треньор - Гергана Бел-
чева Денева. А безспорно, 
за страстта на двете кра-
сиви девойки към спортна-

та акробатика, заслугата е 
на майка им Лидия, Коста-
динова - бивш състезател и 
треньор по спортна акроба-
тика, която ги води в залата, 
едва проходили. 
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Вилиана тръгна по пътя на  
сестра си - Мариела Костадинова

Макар и в Айтос, на 
стотици километри раз-
стояние от Валенсия, 
Испания, Иван Костов - 
президент и треньор на 
айтоския клуб по киоку-
шин карате, не можа да 
скрие вълнението си, съ-
общавайки за НП голяма-
та новина. Стана ясно, че 
на 5 юни нашето момиче 
Дилара Мюмюн Феим, 

състезателка от айтос-
кия клуб, безапелацион-
но е спечелила бронзо-
вия медал и третото мяс-
то на Световното първен-
ство по киокушин карате 
в испанския град. 

Уникалният талант на 
Дилара заблестя още 
през м. април т.г. на на-
ционалната надпревара, 
организирана от Българ-

ската  киокушин федера-
ция в Стара Загора. На 
това състезание 15-го-
дишното момиче заслу-
жи 5 медала - 2 златни, 
2 сребърни и един брон-
зов. И въпреки крехката 
си възраст, айтозлийка-
та стана първа при де-
войките и втора при же-
ните.

НП

Световен успех за айтоския клуб по киокушин карате

Нов талант изгрява в 
спортната акробатика - 
нашето момиче 
постигна първата си 
голяма международна 
победа в Полша

Вилиана Костадинова и Кристиян Манолов на 
върха в Полша Двойката спечели съдиите и публиката на международния квадрат

Дилара с треньора Иван Костов Дилара с медалите

Българският отбор, заслужи третото място по киокушин карате на Сетовното пър-
венство в Испания (Дилара - първата вляво с българското знаме)



Десетокласници 
от СУ "Христо Бо-
тев" - Айтос още 
дълго ще си спом-
нят и ще говорят за 
участието си във 
второто издание 
на #Парламента-
риум2022, което 
се проведе в Коп-
ривщица. Богата 
и интересна про-
грама за млади-
те хора бяха под-
готвили органи-
заторите от СНЦ 
"Мулти Етно Фо-
рум" / Multy Ethno 
Forum. 

У ч а с т н и ц и т е 
бяха запознати с 
целите на програ-
ма „Еразъм+“ и „Европей-
ски корпус за солидарност 
", и имаха срещи с кмето-
ве и общински съветници 
от региона. Гимназистите 
научиха каква е законо-
дателната и управленска-
та функция на местния пар-
ламент и каква е структу-
рата и начинът на функци-

ониране на Европейския 
парламент;

Изключителен интерес 
предизвика Парламентар-
ната симулация, участни-
ците се включиха с изра-
ботване и защита на тези 
по предварително зада-
дени тематични области. 
Следваха изказвания на 

участниците, гласуване и 
приемане на решения.

Другите важни теми на 
#Парламентариум2022 
бяха „Европейски зелен 
пакт“ на ЕС и интересна-
та дискусия за устойчиво-
то бъдеще на Европа. Ай-
тоските десетокласници 
се включиха активно в об-
съждането и гласуването 
на заключителна деклара-
ция от участниците във фо-
рума. Интересен щрих от 
младежката инициатива 
беше разходката из архи-
тектурно-исторически ре-
зерват „Копривщица“.

НП

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Айтоски десетокласници на 

#Парламентариум2022 в Копривщица

ОБЩИНА АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка с писмо с вх.№63-00-70/07.06.2022г. на На-
ционално сдружение на общините в Република Бъл-
гария, относно указания на Държавна агенция „Безо-
пасност на движението по пътищата“ за прилагане на 
мерки за пътна безопасност, Община Айтос уведомява 
всички собственици на животновъдни обекти с пасищ-
ни селскостопански животни, че следва движението на 
животните да се извършва по определените с решение 
на Общински съвет-Айтос прокари и стриктно да спаз-
ват чл. 106, ал. 1 от Закона за движението по пътища-
та, съгласно който водачите на пътни превозни сред-
ства с животинска тяга, на животни или на стада тряб-
ва непрекъснато да направляват животните, така че да 
не създават пречки и опасности за движението и да не 
ги оставят без надзор в обхвата на пътя.

На 5 юни т.г. баскетбо-
лен клуб "Вихър" органи-
зира поредния приятелски 
турнир, този път с участие-
то на отборите от БК "Све-
ти Влас" - Свети Влас и БК 
"Делфин" - Бургас, с учас-
тието и на домакините от 
БК "Вихър", разбира се! 

Трите отбора показа-
ха много добра и честна 
игра, а бургаската съдий-
ска комисия - перфектно 
съдийство. Нашите „орли“ 
се представиха отлично. 

Според треньорите, дого-
дина ще имаме класен от-
бор, играещ добър и пра-
вилен баскетбол. 

"Да играем правилно и 
това да ни доставя удо-
волствие!" е максимата на 
опитния треньор и бивш 
топ състезател Дечо Коеш-
инов, който е нонстоп в за-
лата със своите възпитани-
ци в желанието да навакса 
пропуснатите за айтоския 
баскетбол години.

НП

Нонстоп баскетбол 
в зала „Аетос“

Новата смяна да навакса 
пропуснатите за айтоския 
баскетбол години - иска 

треньорът Дечо Коешинов

Тройни медалисти на ХXI Ре-
публикански състезания на мла-
дежките противопожарни отря-
ди „Млад огнеборец“ в к. к. Ал-
бена са младежите на СУ "Нико-
ла Вапцаров" - Айтос, които за-
служиха честта да представят об-
ласт Бургас. 

Айтозлии бяха първи на щафета-
та с препятствия, трети на бойно 
разгръщане на състезателна пъте-
ка и републикански вицешампио-
ни на XXI републиканската надпре-

вара „Албена 2022“. 
Благодарности за отлич-

ното представяне на всички 
момчета от МПО "Орел-160" 
и на тандема Лалеви.

В комплексното класира-
не купата спечели отрядът 
на шуменското IX ОУ „Пана-
йот Волов“. Айтос заслужено 
взе сребърните медали. Тре-
то място зае отрядът от СУ 
„Пейо К. Яворов“, Чирпан.

Съорганизатори на мла-

дежкото съревнование са ГД “По-
жарна безопасност и защита на 
населението”, Министерството на 
образованието и науката и Минис-
терството на младежта и спорта. 
Дните на младите огнеборци се 
провеждат с активната подкре-
па на Българската федерация по 
пожароприложен спорт и к.к. Ал-
бена.

НП

МПО „Орел-160“ - Айтос е 
републикански вицешампион 
на МПО „Млад огнеборец“, Албена 2022



Айтоската 2021-ва на страниците 

стр. 3Народен приятел10-13 ЮНИ 2022 13×ô

Музика и усещания край вулкана

Здравко ДИмОв -  
зам.-директор на СУ 
"Никола вапцаров" - Айтос

Десет ученици и шестима пе-
дагогически специалисти от СУ 
„Никола Й. Вапцаров“ – Айтос 
участваха в Дейност С5 Music 
and sensations around volcano 
(„Музика и усещания край вул-
кана“) по проект „Музика и из-
куства сред природата“ по про-
грама „Еразъм+“ на Европей-
ския съюз от 29 май до 4 юни 
2022 година. Домакин на обме-
на беше Istituto Comprensivo 
Federico De Roberto (основно 
училище „Федерико де Робер-
то“) в град Дзаферана Етнеа, 
Република Италия.

Ана-Мария Бранкова, На-

дежда Калинова, Берна Яшар, 
Даная Савова, Айсел Хамди, 
Надрие Халим, Мариела Ди-
митрова, Селин Шахин, Илкнур 
Ердал и Мартин Марков са уче-
ниците на СУ „Никола Й. Вапца-
ров“, които посетиха Сицилия и 
се изкачиха по вулкана Етна.

Първият ден започна с по-
срещане на делегациите от 
партньорските страни в Кмет-
ството на Дзаферана Етнеа. 
Приветствия поднесоха кметът 
на града, директорът на учили-
щето домакин, началникът на 
Дирекция „Образование“ в гра-
да и представителите на учи-
лищата партньори. Ученици от 

училището домакин представи-
ха музикална програма. След 
пешеходен преход отидохме в 
училището, където учениците 
имаха възможност да прекарат 
време със своите връстници от 
Испания, Турция и Италия. За 
този ден беше предвидено и по-
сещение на музей на пчелата и 
меда, където бяхме запознати с 
медоносната пчела и начините 
за производство на мед.

Следващият ден започна с 
посещение на град Ачитреза 
със скалните образувания в 
залива. За тях местните раз-
казват легенди с главни ге-
рои Одисей, циклопът и бого-

вете от древногръцкия панте-
он. Продължихме с посещение 
на град Катания и неговите ос-
новни забележителности – кре-
постта Урсино, Бенедектинския 
манастир, където се помещава 
Университетът на Катания, риб-
ния пазар, катедралата „Света 
Агата“, площад „Стесикоро“, 
римския театър.

След кратко пътуване в нача-
лото на третия ден посетихме 
археологическия парк „Неапо-
лис“, близо до град Сиракуза. 
Там нашата група изпълни пе-
сента „Високи сини планини“ в 
изкуствената пещера „Ухото на 
Дионисий“. Пещерата е уста-

новена като естествен усилва-
тел на звука – акустиката уве-
личава силата на звука шест-
надесет пъти. След това стиг-
нахме до природен парк „Вен-
дикари“, където наблюдава-
хме диви птици, посетихме би-
вша фабрика за преработка на 
риба тон, наблюдавахме произ-
водството на морска сол. Уче-
ниците участваха в музикал-
на работилница за традицион-
ни сицилиански музикални ин-
струменти.

Следващият ден беше пос-
ветен изцяло на вулкана Етна. 
След пътуване с автобус и ка-
бинков лифт групата се изкачи 

до височина 2700 метра над-
морска височина. Наблюда-
вахме образци от вулканична 
скала, процеси и техните след-
ствия за природната среда око-
ло вулкана.

Вечерта бяхме в училище-
то, където дегустирахме тра-
диционни сицилиански ястия и 
нашата група се включи в му-
зикалната програма с изпъл-
нение на песента „Седнало е 
Джоре“.

В последния ден в учили-
щето учениците проведоха 
два урока, разделени на две 
групи. Единият урок беше на 
тема „Вулканът Етна“. Учени-

ците се запознаха с материал 
за вулкана и после решаваха 
тест под формата на състеза-
ние. След това отидохме в те-
матичния парк „Сицилия в ми-
ниатюри“, където видяхме ма-
кети на знакови сгради на ос-
трова.

Привечер се състоя заключи-
телното събитие по проекта. В 
амфитеатъра на Дзаферана Ет-
неа ученическият оркестър на 
основно училище „Федерико 
де Роберто“ изнесе концерт с 
произведения от класически и 
съвременни автори. В концер-
та участва и училище партньор, 
както и училищния хор, който 
изпълни и песни от страните 
партньори. На български уче-
ниците изпяха песента „Дил-
мано, Дилберо“.

За вапцаровци тази мобил-
ност е образователно прежи-
вяване за цял живот със съз-
дадени нови приятелства и по-
знанства.

Проект  2019-1- IT02-
KA229-063291_3 „Музика и 
изкуства сред природата: Да 
бъдем любезни с живота“ е 
финансиран с подкрепата на 
Европейската комисия. Тази 
публикация [съобщение] от-
разява само личните виж-
дания на нейния автор и от 
Комисията не може да бъде 
търсена отговорност за из-
ползването на съдържащата 
се в нея информация.

Айтоски десетокласници на 
#Парламентариум2022 в Копривщица

Проект на СУ „Никола Вапцаров“ - 
Айтос по програма „Еразъм+“

Управителят Младен Ива-
нов представи пред Общински 
съвет - Айтос отчет и анализ 
на дейността на общинско-
то търговско дружество „Ави-
цена“ ЕООД за 2021 г. Дру-
жеството е с предмет на дей-
ност търговия на дребно с ле-
карства и консумативи. Дей-
ността си фирмата осъщест-
вява в една аптека в сграда-
та на Общината, за която за-
плаща наем.

По думите на управителя, 
финансовото състояние на 
"Авицена" през 2021 г. е до-
бро, няма неразплатени за-
дължения към доставчици, на-
еми и дивиденти към Община-
та, към персонала и институ-
ции. Увеличените цени на тока 
са причина за увеличените го-
дишни разходи на дружество-
то. Повече са и разходите за 
заплати, но въпреки това въз-
награжденията остават ниски 
и непроменени през послед-
ните няколко години. Нарас-
налите разходи във ФРЗ са за 
обезщетения при пенсионира-
не, докладва Иванов

В годината на пандемия уп-
равителят очертава три основ-
ни проблема на дружеството - 
по-ниска покупателна способ-
ност на хората, засилена кон-
куренция и недостиг на персо-
нала заради боледуване. "Въ-
преки затрудненията, ние бя-
хме на първа линия и нито за 
момент не прекратихме пъл-

ноценното обслужване на 
всички пациенти", пише още 
в отчета си Иванов.

Приходите от продажби 
на аптечното дружество са 
в размер на 1 794 000 лв. при 
1 375 000 лв. през 2020 г. В ре-
зултат на дългогодишната по-
литика за ограничаване раз-
ходите, дружеството успя да 
генерира достатъчен матери-
ален ресурс (налични лекар-
ства, финансови средства), 

който му позволява без никак-
ви притеснения да поеме до-
пълнителни финансови теже-
сти, без това да се отрази на 
финансовото му състояние.

Факт е, че фирмата работи 
в условия на сериозна конку-
ренция на територията на об-
щината - само през 2021 г. са 
открити нови две аптеки в гра-
да. "В резултат на тази засиле-
на конкуренция оперативните 
надценки на всички аптеки в 

общината намаляха, както и 
оборотите им. На територията 
на община Руен в почти всяко 
село има открита аптека или 
аптечен пункт, което допълни-
телно намалява броя на кли-
ентите на аптеките на нашия 
град. "Авицена" също намали 
процента надценка и съответ-
но печалбата, с която рабо-
тим, в отговор на изострена-
та конкуренция ", сочи анали-
зът на управителя. Но пък ма-
териалните запаси на фирма-
та към края на м.г. са стабилни 
- в размер на 96 000 лв., а взе-
манията от ЗК - 78 000 лв.

Айтос е сред малкото общи-
ни в България, които разпола-
гат със своя аптека, чрез коя-
то се задоволяват нуждите на 
населението от лекарствени 
продукти и консумативи и на 
съседни общини. "Изпълняват 
се изискванията на всички кли-
енти, било то и със специална 
доставка. Трябва да се похва-
ля, че останахме единствената 
аптека, която продължава да 
изготвя лекарства на територи-
ята на четири общини. Общин-
ската аптека в Айтос е и един-
ствената, която обработва ре-
цепти за военноинвалиди и ве-
терани на територията на чети-
ри общини", твърди още Ива-
нов. Той и екипът му са опти-
мисти за бъдещето на фирмата 
и очакват по-добри финансови 
резултати през 2022 г.

НП

Уважаеми граждани на Айтос и общината, 

Напомняме Ви, че 
остават само дни до 
грандиозното тър-
жество по случай 
100-годишнината от 
създаването на фут-
болен клуб "Вихър" - 
Айтос. 

Датата е 17 юни 
2022 година, денят е 
петък, часът - 18:00, 
а мястото - култови-
ят градски стадион 
"Крум Делчев"! 

Заповядайте на 
стадиона в урече-
ния час, а и по рано, 
че не се знае дали 
ще има достатъчно 
места да се съберат 
всички желаещи да видят това грандиозно шоу. 

За вас, на зеления терен, за невероятния спектакъл 
ще се погрижат отборът на ветерани легенди на "Вихър" 
- Айтос, които са ни радвали толкова много през всич-
ки тези години. Там ще е и футболният отбор на "Звез-
ди Бургас и област Бургас", с много изненадващи звезд-
ни имена в състава си. 

Присъствието Ви ще бъде жест на благодарност и при-
знателност към всички бивши футболисти, треньори и 
деятели на "Вихър" - Айтос за вековния юбилей на клу-
ба. Очакваме ви!

Станимир ГЕНЕв

Младен Иванов

„Авицена“ ЕООД отчете 
добра финансова 2021-ва,
въпреки тежката година на пандемия

ФК „Вихър“ - Айтос 
празнува вековен 
юбилей на 17 юни, 

на стадиона



10-13 ЮНИ 2022 ×ô
Cy

 an
M

a g
en

 ta
Ye

l lo
w

Bl
ac

k

стр.4 Народен приятел14
Щрихи от една 53-годишна история

Фолклорните празници 
„Славееви нощи” са най-попу-
лярното културно събитие за 
община Айтос и региона. Про-
веждат се в продължение на 
52 години, всеки път - в нача-
лото на месец юни. Празници-
те са тридневни, изявите на из-
пълнителите са на открита сце-
на, сред естествения декор на 
парк „Славеева река” - един-
ствения в региона изкуствено 
създаден парк в региона, на 
площ от 400 ха. 

Паркът е създаван в про-
дължение на 25 години. За не-
гов създател се счита тракий-
ският бежанец Стоян Тошев. В 
подстъпите на парка се намира 
етнографският комплекс „Ген-
гер”, който съхранява традици-
ите, архитектурата и занаятите 
на стария град. 

Организатори на Фолклор-

ните празници „Славееви 
нощи” са Община Айтос и НЧ 
„Васил Левски 1869” – град 
Айтос.        

Празниците са инициира-
ни през 1968 година от компо-
зитора Филип Кутев, който е 
роден и израснал в Айтос. Те 
продължават една традиция, 
която е живата връзка меж-
ду известния български ком-
позитор и неговия роден град. 
През годините делото на Фи-
лип Кутев продължават съпру-
гата му Мария Кутева и дъще-
рите му – проф. д-р Елена Ку-
тева – дългогодишен директор 
на Националния фолклорен 
ансамбъл „Филип Кутев” – Со-
фия, и художничката Надежда 
Кутева. В продължение на по-
вече от десетилетие проф. Ку-
тева е почетен председател на 
журито на „Славееви нощи”, в 
което всяка година се включ-
ват национално известни ком-
позитори, хореографи и музи-
кални педагози.

Първото издание на фол-
клорните празници в Айтос 
се провежда през 1968 година 
като Преглед на художествена-
та самодейност на съставите 
на Народно читалище „Васил 
Левски 1869” – Айтос. Още то-
гава композиторът Филип Ку-
тев и местните културни дей-
ци решават, че Община Айтос 
има потенциал да организира 
ежегоден фолклорен фести-

вал на открито, в прочутия ай-
тоски парк. 

През 1969 година композито-
рът Филип Кутев сам написва 
статута на културното събитие 
и въвежда конкурсите. Заради 
липсата на достатъчно финан-
сови средства и спомощество-
ватели, от 1991 г. до 1995 годи-

на организаторите решават 
да отпадне конкурсното нача-
ло на „Славееви нощи”. През 
1996 година с еднократна фи-
нансова помощ от Министер-
ството на културата конкур-
сите са възстановени, а „Сла-
вееви нощи” за първи път са 
включени в националния кул-
турен календар.

От 1995 г. до 2000 г. конкур-
сите на тридневния фолклорен 
празник са само за деца, в две 
възрастови групи – до 14 и до 
18 години. От 2000 година до 
2019 година се провеждат се-
дем конкурса в три възрасто-
ви групи за обработен и изво-
рен фолклор в три възрастови 
групи – до 14 години, до 18 го-
дини и над 18 години.

За първи път в половинве-
ковната история на празни-
ците, през 2020 г. "Славееви 
нощи" не се провеждат заради 
ковид пандемията. А през 2021 
г. се провежда 52-рото изда-
ние, без двудневната конкурс-
на програма.

През годините много млади 
таланти започват своя творче-
ски път от сцената на айтоски-
те празници. „Славееви нощи” 
се налагат като своеобразен 
мост между поколенията и съ-
действат за приемствеността 
на народностното ни богат-
ство. Те стимулират у млади-
те интереса и любовта към му-
зикално-певческото и танцово 

изкуство, към автентичния и 
обработения български фолк-
лор. Фестивалът утвържда-
ва живата народна песен, ин-
струменталната музика и танца 
като един от приоритетите на 
съвременната ни култура.

Неслучайно айтоските праз-
ници се провеждат всяка годи-

на в началото на месец юни. 
Успоредно с тях Айтос чест-
ва рождението на техния съз-
дател – Филип Кутев. По по-
вод кръгли годишнини на сце-
ната на „Славееви нощи” гос-
туват певци, инструменталис-
ти и танцьори на Национал-
ния фолклорен ансамбъл „Фи-
лип Кутев” - София.

Наричат „Славееви нощи” 
фестивал на българската тра-
диция, на младостта и талан-
тите. Броят на участниците в 
конкурсите расте с всяка из-
минала година. В юбилейното 
50-о издание през юни 2018 го-
дина участниците в конкурсите 
бяха над 3000 души. В трите фе-
стивални вечери се провеждат 
фолклорни концерти с участи-
ето на популярни народни из-
пълнители, оркестри и мест-
ни фолклорни състави. Рас-
те и публиката на „Славееви 
нощи”. През трите фестивални 
дни празниците са посетени от 
над 10 хил. души от общината, 
региона и страната.

Празниците са един от сим-
волите на Айтос. През години-
те айтоските фирми, органи-
зациите и гражданите дават 
своя принос за подготовката 
и провеждането им. Наград-
ният фонд се осигурява от Об-
щина Айтос и спомощество-
ватели. В седемте конкурса 
се присъждат и специални на-
гради за дарования - открития 

на Празниците.
„Славееви нощи” са едино-

душно признати за най-автори-
тетната традиционна културна 
проява. По броя на участници-
те не може да бъде сравнявана 
с нито един фолклорен празник 
в региона. Всяка година заяв-
ки за участие подават състави 

и изпълнители от почти всич-
ки фолклорни области на Бъл-
гария, което съвсем естестве-
но превръща „Славееви нощи” 
в истински народен събор. По 
думите на проф. д-р Елена Куте-
ва айтоските „Славееви нощи” 
са второто по значение нацио-
нално фолклорно събитие след 
Народния събор в Копривщица, 
чийто създател е също компо-
зиторът Филип Кутев.

НП

Традицията Фолклорни 
празници „Славееви 
нощи”

„Славееви нощи“ - 1985 г.

Журито, председателствано от Мария Кутева - 1988 г. На хорото - 1988 г. 2003 г., 30 години "Славееви нощи"

2009 г.

2019 г. - 50 години айтоски фолклорни празници

Георги Манолов Георгиев
Жулиета Радостинова Дими-
трова
„Айтос Автотранспорт“ ЕООД
ЗСК „Лозово“ АД
„Деметра“ ООД
„Агрокорн“ ООД
Кооперация „ВККЧЗС-Аетос“
ЗКПУ „Житен клас“
„Ел Строй - Делян Георги-
ев“ ЕООД
„Алексия - Айтос“ ЕООД
ЗКПУ „Единство“
Кооперация ЗК „Сила“
„Бошнаков“ ЕООД
Георги Петров Янев

Валентин Живков Вълков
„Стефанови“ ООД
„Кокала“ ЕООД
„Симпто“ АД
„Атанас Пламенов-2014“ 
ЕООД
„Медицински център 1 Ай-
тос“ ЕООД
Стефка Стоянова Спасова
ЕТ „Колю Колев“ - с.Лясково
„Мурад 61“ ООД
„MIRO MIYT“ EOOD
„Биневи“ ООД
„Десий“ ЕООД
„Дядо Данчо“ ЕООД
„Ди Ем Жи - 72“ ЕООД

„Орел 2001“ ООД
„Оги Старт“ ЕООД
ЕТ „Металпласт - Димо Най-
денов“
Сдружение ЛРД „Сокол“
„Фиоре“ ЕООД
ПК „Напред“ - Айтос
„Бамболино“ ЕООД
„Бургасцвет 90 Танев“ ЕООД
ПК „Атанас Манчев“
„Дамянов“ ЕООД
Димитър Димитров Янакиев
ЕТ „Градина - НВМ“
РКС „Черноморие“
„АБ Солюшън Секюрити“ 
ООД

С БЛАГОДАРНОСТ ЗА РОДОЛЮБИвИЯ ЖЕСТ  
И ПРОДЪЛЖАвАНЕ НА ТРАДИЦИЯТА!                                                             

За първи път в Зоопарк - Ай-
тос, за постоянно, в нова клет-
ка, ще се настани двойка пъ-
строопашати лемури, прима-
ти от групата на полумаймуни-
те. Новите обитатели на айто-
ския зоопарк със сигурност ще 
се радват на огромен интерес 
- имат дълги опашки с редува-
щи се черни и бели пръстени. 
Като всички останали лемури, 
те са ендемичен вид за остров 
Мадагаскар. В над 50-годиш-
ната история на айтоския зо-
опарк сред обитателите нико-
га не е имало лемури, твърдят 
запознати.

Пръстеноопашатият лемур 
е всеядно животно, активно 
основно през деня. Социал-
ни животни са, затова управа-
та на зоопарка вярва, че бър-
зо ще се адаптират към нови-
те условия.

Лемурите, които ще ни рад-
ват, са от зоопарка в София. 
Според управителя Росица 
Златева, екзотичният вид е 
вписан като почти застрашен 
в червения списък на светов-
нозастрашените видове пора-
ди заплахите от унищожаване 
на местообитанията му.

НП

Айтоският зоопарк  
ще посрещне двойка лемури
Идват от столицата, настаняват ги в нова клетка, зад маймунската

ЗА ПърВи ПъТ



Малчугани от всич-
ки детски градини в об-
щината се забавляваха 
от сърце на 1 юни с лю-
бимеца на децата Боби 
шоу.

Д-р Джакел, Весели-
ят клоун Понко Рапон-
ко, Леденият човек и Бу-
ревестников забавлява-
ха със загадки, фокуси и 
изненади стотиците де-
чица на летния театър в 
Созопол, а 3-метрови-
ят полярен мечок Миша 
танцува на сцената с 
всички хлапета. 

Да поздрави малчу-
ганите за един от най-
празничните дни в го-
дината - Деня на дете-
то - на летния театър бе 
кметът Тихомир Янаки-
ев. Той им пожела да 
бъдат здрави и щастли-
ви и да се насладят на 
организирания специ-
ално за тях празничен 

спектакъл.
Празникът, на който 

присъстваха още пред-
седателят на Общински 
съвет Георги Пинелов и 
зам.-кметът Тодор Да-
мянов, завърши с по-
черпка за всички, оси-
гурена от Община Со-
зопол и спонсорите - 
производителят на за-
харни изделия „Победа“ 
АД, склад „Алвес“, мага-
зините за плодове „Ди-
ана плод“ ООД, ВЕГАС - 
М, ДАФНЕ И КО и АТА-
НАСОВ НЕТ, издателска 
къща „Лексикон“, Бани-
чарница - Исмаил Бо-
шнаков, хранителен ма-
газин „Чери“, „Дионис-
91“ ЕООД, сладоледи 
от „Фронери България“ 
ЕООД и минерална вода 
„Бяла вода“.

Созопол поставя 

официално начало 

на летния сезон на 

10.06.2022 г. (петък) 

точно в 20:30 ч. 

Къде: на брега на 

морето, Централен 

плаж (открита сцена 

между баровете “365” 

и “Елвис”)

За доброто 

настроение на всички 

при нас ще гостуват 

DEEP ZONE Project, 

а нощта ще бъде 

озарена от огнено шоу 

и впечатляваща заря!

Вход свободен!

Ñед ìè÷ но об ùèн сêо ïðè ëо æе нèе, бðоé 552, 10 юнè 2022 ãо дè нà www.so zo pol.bg
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Четете на стр. 2

Продължава на стр. 4

Ремонтът на пътя от с. 
Росен до хижа „Стран-
джа“ продължава. Това 
съобщи кметът на об-
щина Созопол Тихомир 

Янакиев, който след 
много разговори успя 
да убеди „Пътно упра-
вление“ да започне поне 
частично запълване на 

дупките. Преди няколко 
дни дълго чаканият ре-
монт бе спрян заради 
уволнението на дирек-
тора на Областно път-

но управление инж. Ми-
тко Порязов. На него-
во място беше назна-
чен инж. Живко Димов. 
Кметът Янакиев веднага 
е настоял за разговор с 
него и благодарение на 
тяхната добра комуника-
ция, кърпежите по пътя 
са възобновени. 

Жителите на селата 
Росен, Веселие и Ясна 
поляна бяха готови да 
излязат на протест за-
ради проблеми с пътя до 
техните населени места. 
Хората от село Росен са 
направили две подписки 
за последните три годи-
ни, в които са се включи-
ли повечето от живеещи-
те там. Втората е изпра-
тена директно до АПИ с 
искане да бъде направен 
ремонт на пътя от с. Ро-
сен до хижа „Странджа“, 
където се включва в че-
тирилентовия път Бургас 
- Царево.

 Ремонтът на пътя от Росен до 
хижа „Странджа“ продължава

Продължава на стр. 4

Продължава на стр. 4

Балони и лакомства 
зарадваха децата на 

техния празник

Созопол тържествено отбеляза Деня на Ботев и загиналите за свободата и независимостта на Бълга-
рия. Въздействащ рецитал по стихове на поета революционер Христо Ботев поднесоха на гражданите 
пред Паметната арка ученици от СУ „Св. св. Кирил и Методий“ - Созопол под ръководството на г-жа Ча-
певова и г-жа Караманова.

Созопол почете Ботев и 
загиналите за свободата



На 10 юни 2022 г. от 
17:30 часа в сградата на 
Общински съвет - Созо-
пол ще бъде представе-
на фотоизложба "Аз съм 
Българка – Продължени-
ето“ на габровския фо-
тограф Радослав Първа-
нов.

Изложбата с впечат-
ляващи фотоси на кра-
сиви български момиче-
та на фона на емблема-
тични за България места 
ще гостува по покана на 
председателя на Общин-
ски съвет Созопол Геор-
ги Пинелов по случай от-
криване на туристическия 
сезон.

Родолюбивата идея на 
младия автор да показва 
красотата на българката 
и автентичните женски 
носии, да популяризира 
непреходността на бъл-
гарската история и при-
рода е още от 2014 година, 
когато прави фотосесия с 
носия на първия си модел 
в Старинен Пловдив. Той 
посвещава две години на 
заснемането на сюжети 
от първата част на проек-
та си. Целта е да покаже 
в поредица цветни фото-
си един събирателен об-
раз на българката.

Фолклорните модели 
на Радослав Първанов 
са одухотворени българ-
ски момичета с изявено 
отношение към културно-
то ни наследство, тради-
ции и фолклор. В старин-
ни български носии и за-
снети на фона на знако-
ви исторически, култур-
ни или природни забеле-
жителности, те са млади 
и горди българки с ми-

сия. Желанието на мла-
дия фотограф е да пока-
же тези чисти и скромни 
представителки на сво-
ето поколение, които от 
малки живеят с българ-
ските традиции и пазят 
родовата памет.

След успеха на първата 
част на проекта "Аз съм 
Българка", младият фото-
граф предприема мащаб-
на кампания, която да об-
хване колкото се може 
повече емблематични за 
България места. Така се 
ражда "Аз съм Българка – 
Продължението“. До края 
на 2018 година са реали-
зирани 17 сюжета с учас-
тието на 22 девойки. За-
снети са над 65 уникал-
ни места в България, като 
специално място заемат 
природните дадености на 
страната ни и важни исто-
рически забележително-
сти. Сред тях е и Стари-
нен Созопол.

Проектът, изложбата и 
филм ще бъдат показани 
пред жителите и гостите 
на Созопол, като на из-
ложбата те ще могат да 
се наслаждават до 1 сеп-
тември 2022 година, която 
ще остане експонирана в 
сградата на Общинския 
съвет на ул. "Аполония" 
№34 през цялото лято.

Проектът "Аз съм Бъл-
гарка" и в двете си час-
ти е представян в над 15 
български града, гостувал 
е в Народното събрание, 
участвал е в четвърто-
то издание на събора на 
българите в чужбина "На 
мегдана на другата Бълга-
рия" и седмицата на фото-
графията в Милано.

Автоматизираната сис-
тема за управление на 
паркоместата от хотели и 
къщи за гости на терито-
рията на Стар град Созо-
пол стартира отново на 
1.06.2022 г. Системата дава 
възможност на собствени-
ците места за настаняване 
с платени паркоместа на 
територията на Стар град 
Созопол да въвеждат сами 
регистрационните номера 
на автомобилите на техни-
те гости.

С и с т е м а т а  е  с 
нов интернет адрес. 
Линк към системата - 
http://93.123.97.98:8070/
login

За да получите потре-
бителско име и паро-
ла, се обърнете към от-
дел “Туризъм, транспорт 

и стопански дейности“ на 
тел.:0550 2 57 08 или на мяс-
то в стая 4, Общинска ад-
министрация.

При неправомерно пар-
киране на паркомясто с 
платен абонамент може да 
сигнализирате звено „Об-
ществен ред“.

При паркиране в зелени 
площи, детски площадки, 
входове на администра-
тивни сгради и пешеход-
ни алеи в часовете меж-
ду 8:00 и 20:00 ч. сигнали-
зирайте звено „Общест-
вен ред“, а след 20:00 ч. 
до 8:00 ч. сутринта и при 
неправилно паркиране по 
пътните платна – органите 
на реда.

Тел. звено „Обществен 
ред“: 0897 013 179

Тел. Полиция: 112

ОБЯВЛЕНИЕ

На основание чл. 25 ал.1, във връзка с чл. 21 ал. 1 от ЗОС, в съответствие с влязъл в сила подробно 
устройствения план за „Улица IV клас, като продължение на улица с о.т. 956-957/кв.Мисаря/ до връз-
ката с общински път BGS1220/ II-99, Созопол-Приморско-в.с.Дюни”, м.“Мисаря , гр.Созопол“, както 
и с оглед реализиране на проект на техническата инфраструктура, и на основание Решение № 436 от 
30.06.2021г. на Общински Съвет Созопол  Кметът на Община Созопол уведомява собствениците, че 
открива процедура по принудително отчуждаване на следните  недвижими имоти: 

Собственик Поземлен 
имот иденти-

фикатор

Трайно пред-
назначение 
на терито-

рията

Площ за отчуждаван е
/кв.м./

Размер на 
дължимо-

то обезщете-
ни е

ТОМА ТОМОВ, Нот.Акт № 
154,д.17318/2005г 
МИХАИЛ СТЕФАНОВ , Ре-
шение на ПК по чл.14, 
ал.1, т.1 от ЗСПЗЗ (чл.18ж, 
ал.1 от ППЗСПЗЗ)  № 527 
от 04.12.2000г., издаден 
от ОСЗГ-СОЗОПОЛ

67800.3.305, земеделска 
територия с 
предназначе-
ние „нива”

Площ от 21 кв.м. , част от ПИ 
67800.3.305, трайно пред-
назначение на територията 
-земеделска, НТП – нива/

преди влизане в сила на ПУП/, 
реално обособена в Поземлен 
имот с проектен идентифика-

тор 67800.3.387

1734.60 
лв.(хиляда 
седемстотин 
тридесет и 
четири лева и 
60ст.)лв.

ПЕРЗУЛА ЛУКА ГЕОРГИЕ-
ВА ДЕРЕЛИЕВА,  Решение 
на ПК по чл.14, ал.1, т.1 
от ЗСПЗЗ (чл.18ж, ал.1 
от ППЗСПЗЗ)  № 1450 от 
17.03.1999г., издаден от 
ОСЗГ-СОЗОПОЛ

67800.3.71 земеделска 
територия с 
предназначе-
ние „друг вид 
нива”

Площ от 145 кв.м., част от 
ПИ 67800.3.71, трайно пред-
назначение на територията 
-земеделска, НТП -друг вид 
нива/преди влизане в сила 
на ПУП/ , реално обособена 
в Поземлен имот с проектен 
идентификатор 67800.3.388

11 977лв.
(единадесет 
хиляди де-
ветстотин 
седемдесет  и 
седем лева)

В срока на обявлението собствениците на посочения имот следва да представят документи за соб-
ственост в отдел „Правни дейности , човешки ресурси и обществени поръчки”, Община Созопол, 
пл.”Хан Крум” №2, стая №37., като могат да посочат банкова сметка, по която да им бъде преведено 
обезщетението за отчуждавания имот. 

В противен случай сумата за паричното обезщетение ще бъде преведена по сметка “За чужди сред-
ства“ на Община Созопол, съгласно чл.29, ал.2 от ЗОС, от където ще могат да бъдат получавани чрез 
обслужващата банка.

Проектът на устройствения план  и процедурата по отчуждаване са одобрени с решение № 436  от 
30.06.2021г  на Общински Съвет Созопол.

Проектът е включен със същото решение в Програма за управление и разпореждане с имоти - об-
щинска собственост за 2021г., приета с Решение №321 от Общински Съвет Созопол с Протокол 
№15/09.02.2021г. , заседание проведено  09.02.2021г. 

Обявлението да се публикува в два централни и един местен ежедневник, на интернет страница-
та на Община Созопол и копие от него да се постави на определеното за целта място в сградата на 
общината.

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ
Кмет на Община Созопол
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ОБЩИНА СОЗОПОЛ

Изложбата на Национален проект  
„Аз съм Българка – Продължението“ 

гостува на Общински съвет

Системата за 
управление на 

паркоместа с нов 
интернет адрес

ОБЯВА
Община Созопол обявява 1 /едно/ свободно работно 

място за длъжността „Младши експерт“ в отдел „Инвес-
тиционна политика, екология и проекти”

1.Минималните изисквания за заемане на длъж-
ността:

Цел на длъжността: - следи ежедневно официалните 
страници на министирствата; търси програми, финанси-
ращи проекти; актуализира познанията си по норматив-
ната база, свързана с проекти и програми; събира и ана-
лизира статистическа информация. Участва в:

събирането и класифицирането на всички изготве-
ни проекти, програми и стратегии от общината; анали-
зирането, разработването и изготвянето на програми и 
стратегии; актуализирането на общинските програми и 
стратегии; техническата подготовка и техническото об-
служване на процедури по възлагане на обществени по-
ръчки; управлението на проекти.

Изисквана минимална степен за завършено обра-
зование: Образователно-квалификационна степен “ба-
калавър”.

Професионално направление – социални, стопански 
и правни науки; технически науки.

Професионален опит: не се изисква;
Допълнителни изисквания: компютърни умения, по-

знания по английски език.

2.Необходимите документи за кандидатстване:
2.1. Заявление за участие (свободна форма);
2.2. Копие от документи за придобита образова-

телно-квалификационна степен, допълнителна квали-
фикация;

2.3. Автобиография;
2.4. Копие от документи, удостоверяващи продължи-

телността и областта на професионалния опит;
3.Минимален размер на основна месечна запла-

та, определена за длъжността – 1200,00 лв.
4. Място за подаване на документите:
Кандидатите подават документите за кандидатства-

не лично всеки делничен ден от 09:00 часа до 16:00 
часа във фронт офиса на общината, град Созопол, пл.. 
“Хан Крум“ №2.

5. Краен срок за подаване на документите: 
30.06.2022 година включително.

6. Етапи на подбора:
6.1. Допускане по документи;
6.2. Събеседване с допуснатите кандидати.
Допуснатите до събеседване кандидати ще бъдат уве-

домени допълнително за мястото, датата и часа на про-
веждането му.

С избрания кандидат ще бъде сключен трудов дого-
вор на осн. чл. 70, ал. 1, от КТ,  със срок на изпитване 
6 месеца, уговорен в полза на работодателя.

ОБЯВА
• Община Созопол обявява 1 /едно/ свободно работ-

но място за длъжността „Специалист „Строителство“ в 
отдел  “Строителство, градоустройство и кадастър”

• Минималните изисквания за заемане на длъж-
ността:

Области на дейност: Устройство на територията, ка-
дастър; Земеделски земи по реда на §4 ЗСПЗЗ

1.1. Цел на длъжността: -  Провежда дейности по 
устройство на територията (кадастър, регулация, за-
строяване); Извършване на проверки и справки по до-
кументи на граждани и контролни органи в т.ч изготвя-
не на протоколи за завършен груб строеж на основа-
ние чл.181 от ЗУТ; Изготвяне на становища; Изготвяне 
на отговори по жалби, искания, заявления на физиче-
ски и юридически лица; Участие в комисии за устано-
вяване състоянието на строежи /като опасни и непод-
ходящи по местоположение/; Попълване, поддържане и 
съхранение на регистри; Копиране, окомплектоване и 
изпращане на преписки от заверени копия за съд, про-
куратура и други контролни органи за произнасяне по 
компетентност; Проверка на строежи за съответствие-
то им с издадените строителни книжа и констатиране 
на строежи изграждащи се без строителни книжа или в 
съществени отклонение от тях;

1.2. Изисквана минимална степен за завършено 
образование: средно

1.3. Професионално направление – строителство. 

1.4. Професионален опит: не се изисква;
1.5. Допълнителни изисквания: Компютърни умения.
2. Необходимите документи за кандидатстване:
2.1. Заявление за участие (свободна форма);
2.2. Копие от документи за придобита образова-

телно-квалификационна степен, допълнителна квали-
фикация;

2.3. Автобиография;
2.4. Копие от документи, удостоверяващи продължи-

телността и областта на професионалния опит;
3.Минимален размер на основна месечна запла-

та, определена за длъжността – 900,00 лв.
4. Място за подаване на документите:
Кандидатите подават документите за кандидатства-

не лично всеки делничен ден от 09:00 часа до 16:00 
часа във фронт офиса на общината, град Созопол, пл.. 
“Хан Крум“ №2.

5. Краен срок за подаване на документите:30.04.2022 
година включително.

6. Етапи на подбора:
6.1. Допускане по документи;
6.2. Събеседване с допуснатите кандидати.
Допуснатите до събеседване кандидати ще бъдат уве-

домени допълнително за мястото, датата и часа на про-
веждането му.

С избрания кандидат ще бъде сключен трудов дого-
вор на осн. чл. 70, ал. 1, от КТ,  със срок на изпитване 
6 месеца, уговорен в полза на работодателя.



Франкофонският фес-
тивал "Солей" се проведе 
за единадесети път в Со-
зопол. Програмата бе бо-
гата и включваше излож-
би и концерти от 31 май 
до 8 юни.

След поставянето на 
старта на ежегодния худо-
жествен пленер, Тихомир 
Янакиев откри изложба-
та "Със сала на Одисей" с 
кадри от колекцията на Йо-
анис Трикоглу, която при-

надлежи на Централната 
библиотека на универси-
тета "Аристотел" в Солун, 
а като част от програмата 
на фестивал "Солей" госту-
ва в Художествената гале-
рия в Созопол.

На официалното откри-
ване присъстваха култур-
ният аташе на гръцкото по-
солство Константинос Фа-
сулис, изкуствоведът Анто-
нис Сарагиотис, директо-
рът на фестивал "Солей", 

зам.-кметът на Созопол 
Тодор Дамянов и цените-
ли на изкуството.

Изложбата представи 
пълна селекция от снимков 
материал и текстове за пъ-
туванията на Фредерик Бо-
асон в Египет и Йонийски-
те острови, също така и ем-
блематично фотографско 
изображение на Партено-
на от едноименния албум 
на Йоанис Трикоглу.

Единадесетият франко-

фонски фестивал бе открит 
официално на 3 юни с кон-
церт на Силвия Кацарова 
от зам.-кмета Тодор Да-
мянов, който благодари 
на организатора Алексан-
дрина Исайлова и на тво-
рците от всички 9 държави, 
участващи в събитията.

За специални заслуги 
към фестивала бе награ-
ден невероятният худож-
ник Иван Бахчеванов, ос-
тавил своя почерк нався-
къде в града и докоснал 
с творенията си сърцата 
на жители и гости на Со-
зопол.

За почетен домакин бе 
обявена Нейно Превъзхо-
дителство Доника Ходжа 
- посланик на Албания в 
България.

Програмата продължи с 
артакция „Пиросмани“, из-
ложбите „Цветове от при-
родата“ на София Тата-
рашвили и „Почувствай-
те Албания“. След тях се 
проведе концертът „Музи-
кални нюанси“ на Лаура 
Лози – цигулка, и Рон Пла-
на - китара.

Седмицата приключи с 
изложбата „Свобода“ на 
български и македонски 
художници и концерт кла-
сическа музика на трио 
„Академико“, а новата за-
почва с представяне на из-
ложбите „Земята на огъня 

през очите на българските 
деца“ и „Посоки“, която се 
организира със специал-
ното съдействие на Дър-
жавния културен инсти-
тут към Министерство на 
външните работи и бе от-
крита от секретаря на Об-

щина Созопол Янко Кос-
тадинов. 

Пленителният междуна-
роден фестивал завърши 
с представяне на нарису-
ваните по време на плене-
ра картини и джаз концер-
та J’ai deux amours.
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„Солей“ за пореден път очарова любителите на изкуствотоИзложбата на Национален проект  
„Аз съм Българка – Продължението“ 

гостува на Общински съвет

Изключително успешно 
се проведе второто изда-
ние на „Купа Созопол“. В 
дните от 2 до 5 юни, съв-
местният проект между Об-
щина Созопол и Аматьор-
ска минифутболна лига 
преобрази града и създаде 
много емоции и запомнящи 
се моменти както за учас-
тниците, така и за всички 
фенове.

С първи пас Тихомир 
Янакиев откри футболния 
турнир „Купа Созопол“, в 
който за 3 дни се надпре-
варваха 18 отбора от цяла-
та страна.

Гост на събитието бе 
Живко Табаков - член на 
изпълнителния съвет на 
ОУТР "Бургаски Черномор-
ски туристически район". 
Той изказа възхищение-
то си към организаторите 
„Аматьорска минифутбол-
на лига“ и кметът Тихомир 
Янакиев за това, че са съ-
умели да организират този 
турнир, който чрез люби-
мия на всички футбол под-
крепя туризма и икономи-
ката в общината.

Наградният фонд в раз-

мер на 15 000 лева си по-
делиха отборите, класира-
ли се от от I до VIII място. 
Първенците ФК „Североза-

пад-Амиго“ бяха наградени 
от заместник-кмета Тодор 
Дамянов с чек за 4500 лв., 
златна купа и медали.

На второ място се кла-
сира АФК „Дианабад“, а 
на трето - АФК „Блока Ху-
ниорс“, които грабнаха па-

рични награди съответно 
по 3500 и 1500 лв.

На почетното четвърто 
място се нареди „Каммар-
тон“ и също взе чек от об-
щия фонд – 15 000 лв., оси-
гурен от организаторите 
„Аматьорска минифутбол-
на лига“.

За голмайстор в турнира 
бе награден Николай Мари-
нов, а за най-добър вратар 
бе определен Александър 
Александров.

„Купа Созопол“ е създа-
ден за забавление на лю-
бителите на футболните 
страсти от всяка възраст 
и се превръща в традици-
онен за града. Той се про-
вежда с изключителната 
подкрепа на Община Со-
зопол и с личната и безот-
казна помощ на кмета Ти-
хомир Янакиев - спорту-
ващ човек и запален фен 
на футбола.

Сред организаторите на 
"Купа Созопол" е и човекът-
мисъл и увереност Илия Ан-

гелов - бивш футболист и 
дългогодишен организатор 
на най-голямата надпрева-
ра по минифутбол в Бълга-
рия - АМФЛ. Турнирът ня-
маше да е в този си вид без 
човека, пред когото няма 
непреодолима трудност - 
Габриел Кавукджиян.

Петър Симеонов - член 
на УС на футболен клуб 
„Аполония Понтика-Созо-
пол“, наложил нов стан-
дарт в изпълнението на 
задачи от футболистите на 
местния клуб, също пома-
га активно в организация-
та на турнира.

Организаторите изказ-
ват благодарност на пче-
ларска ферма "Странджа" 
и на Димитър Граматиков 
от "Евромаркет".

„Купа Созопол“ отново 
имаше и социален анга-
жимент, като тази година 
организатори, спонсори и 
зрители дариха средства в 
подкрепа на малкия Илиян 
от гр. Черноморец.

ФК „Северозапад-Амиго“ е шампионът  
в тазгодишното издание на „Купа Созопол“



От 4 до 8 юли т.г. се про-
веде Държавен индивиду-
ален шампионат по греба-
не в град Пловдив, в кой-

то созополските гребци 
участваха в няколко въз-
растови групи. Силният 
отбор бе придружаван от 

своите треньори Андон 
Кюмурджиев и Николай 
Георгиев, както и от кме-
та на община Созопол 
Тихомир Янакиев. Въпре-
ки изключително голяма-
та конкуренция на състе-
занието, нашите гребци 
отново грабнаха златни 
медали.

За втора поредна го-
дина Михаил Янакиев е 
първи в Държавните със-
тезания и завоюва зла-
тен медал в дисциплина 
Boys 1x.

Златен медал за гребен 
клуб „Созопол“ и в дис-
циплината Boys 2х бла-
годарение на таланта на 
Михаил Янакиев и Хрис-
то Славов. 

При кадетите на четвор-
ка скул (КJМ4X) в състав 
Леон Херфорт, Филип Ра-
лев, Константин Костов и 
Димитър Зингинов се кла-
сираха на 9 място

Константин Костов и 
Димитър Зингинов фини-
шираха 7-ми в дисципли-
ната КJМ2X (кадети), до-
бро представяне пока-
заха също Никола Стоев 
и Филип Ралев, които се 
класираха 12-и в същата 
дисциплина – КJМ2X.

Мартин Мандов се кла-
сира 11-и при Юноши 

младша възраст. При 
Юноши старша възраст 
в дисциплината Четвор-
ка скул в състав Георги 
Друмев, Виктор Райков, 
Димитър Каракачанов и 
Димитър Вълчев спечели-
ха 5 място.

Димитър Каракачанов 
финишира 5-и на Скиф в 

тежка категория. Дими-
тър Вълчев и Георги Дру-
мев се класираха на 7-о 
място в тежка категория 
в дисциплината Двойка 
скул (JM2X)

Созополските състеза-
тели затвърдиха водеща 
позиция на клуба в на-
ционален мащаб и пока-

заха отлична подготов-
ка и издръжливост. Ръ-
ководството на гребен 
клуб „Созопол“ и Общи-
на Созопол изказва сво-
ите поздравления за ус-
пешното представяне на 
отбора и пожелава здра-
ве и много успехи за в 
бъдеще.

Цветен и усмихнат бе 
празничният 1 юни и в дру-
гите населени места в об-
щината, където кметове и 
кметски наместници изне-
надаха малчуганите с щури 
и забавни игри, музика, тан-
ци и много лакомства.

Сдружение "Елпида" също 
не пропуснаха слънчевия 
празник и включвайки се в 
инициативата "Ние сме Со-
зопол" очароваха децата от 
ДГ "Снежанка" с обновен и 
по-пъстър двор на любима-
та градина!
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Тракийц

Ремонтът на пътя от Росен до 
хижа „Странджа“ продължава

В с. Росен живеят посто-
янно 1550 души. Няма ин-
формация пътят да е бил 
ремонтиран някога основ-
но. Преди две години са 
правени кърпежи. Пътят е 
в плачевно състояние. Той 
никога не е бил ремонти-
ран. По него всеки ден пъ-
туват десетки хора, които 
работят, а децата им учат 
в Бургас или Созопол.

Ремонтът на този път е 
включен в проект на АПИ 
за цялостна рехабилитация 
на пътя Бургас - Царево, 
която, след няколкократно 
отлагане, трябва да започ-
не през есента. В момента 
обаче поръчката отново се 
обжалва. 

Въпреки че пътят не е об-
щински, кметът Тихомир 
Янакиев е категоричен, 
че ще настоява пред ком-
петентните органи, той да 
бъде ремонтиран възмож-
но най-бързо. 

Междувременно Община 
Созопол започна ремонта 
на ВиК мрежата по ул. "Яна 
Лъскова" в с. Росен, с при-
ключването на който дълго-
годишните проблеми на жи-
телите в района с недости-
га на вода ще приключат.

Пðодъëæенèе оò сòð.1

Поредни златни медали за гребния клуб

Созопол почете Ботев и 
загиналите за свободата

Под звуците на възрож-
денски песни и маршове 
присъстващите, сред които 
бяха кметът Тихомир Яна-
киев, председателят на Об-
щински съвет Георги Пине-
лов, общински съветници, 

зам.- кметът Тодор Дамя-
нов, представители на Об-
щинска администрация, 
ученици и граждани, под-
несоха венци и цветя и от-
дадоха почит на знайни-
те и незнайни герои, дали 
живота си за свободата 
на Родината. Точно в 12:00 

часа воят на сирените при-
кова гражданите и отново 
напомниха за безгранич-
ния героизъм и саможерт-
ва на българските револю-
ционери. Паметта на геро-
ите бе почетена с едноми-
нутно мълчание и падане 
на колене.

Пðодъëæенèе оò сòð.1

Балони и лакомства зарадваха децата на техния празник

Пðодъëæенèе оò сòð.1

1 юни в село Крушевец Щастливи деца в село Габър



Интервю на  
Силвия ШАТЪРОВА

- Г-н Недялков, все по-
често срещаме в публич-
ното пространство опре-
деления като „умни градо-
ве“, „зелени градове“, „ди-
гитална трансформация 
на градовете“ – можете ли 
да ни кажете какво се крие 
зад тези понятия?

- Всъщност зад тези опре-
деления стои едно и също 
нещо – желанието и волята 
на управата на едно населе-
но място да постави нуждите 
на гражданите в центъра на 
услугите, които предоставя. 
Високотехнологичните гра-
дове, без ясна и единна кон-
цепция за обработка на дан-
ни и свързаност на отделни-
те системи, не могат да се 
нарекат „умни“ градове. Как-
во имам предвид – ако прие-
мем, че един град разполага 
с последно поколение датчи-
ци и сензори за измерване 
на трафик, чистота на въздух 
и човекопоток, но няма адек-
ватен анализ при обработка-
та на тези данни, то това си 

остават просто едни генери-
рани числа. Не можем без 
тези данни, но правилната 
обработка на цялата инфор-
мация, която ни носят, стои 
зад трансформацията на 
един град.

- Можете ли да ни дадете 
един такъв пример?

- Мога да дам пример от 
сферата, в която нашата ком-
пания Tixi има тясна експер-
тиза от много години – град-
ската мобилност. Всички 
големи градове имат свои 
собствени специфики и раз-
лични проблеми, но обединя-
ващото между тях са няколко 
неща. Големите градове оста-
ват с най-голяма притегател-
на сила за хората, това не 
важи само за България, така 
е и навсякъде по света, кое-
то води до три основни про-
блема, а именно: с трафика, 
проблеми с паркирането, как-
то и с проблеми със замърся-
ването. На първо четене не се 
вижда пряката връзка меж-
ду проблемите с паркиране-
то и замърсяването на един 
град, но ето тук идва силата 
на данните и анализа, които 
споменах. Знаете ли, че 1/3 от 
трафика в централните части 
на големите градове, се дъл-
жи на шофьори, които не мо-
гат да намерят място за пар-
киране. Тези шофьори изми-
нават средно по 4.5 допълни-
телни километра, в търсене 
на свободно място. Ако успе-
ем да редуцираме тези числа, 
то можем да намалим вредни-
те емисии с близо 10%. 

- Това приложимо ли е 
за град Бургас, какво ми-
слите?

- Бургас е един чудесен 
пример за това как трябва 
да се работи в посока диги-
тална трансформация. Гра-
дът е един от малкото, които 
не само приемат с интерес 
новите технологични инова-
ции, но и в много отношения 
са пионери във внедряване-
то им. За да бъдат посрещ-
нати предизвикателства-
та с трафика и паркиране-
то, то отново трябва да се 
обърне поглед към нужди-
те на хората. Къде живеят, 
как стигат до работното си 
място, по кое време, къде 
учат децата им, как ги изпра-
щат до там, къде са места-
та за свободно време и от-
дих. Когато имаме тази ин-
формация, можем да регули-
раме не само светофарните 
системи по най-натоварени-
те пътни артерии, но можем 
да релокализираме спирки-
те на градския транспорт, да 
прецизираме разписанието 
му, да имаме интегрираност 
с довеждащия транспорт, да 
сме гъвкави в услугите, за-
щото е ясно, че туристиче-
ска дестинация като Бургас, 

има напълно различен чове-
копоток в летните и зимни-
те месеци. Изграждането на 
буферни паркинги, опциите 
за „умно“ паркиране в зо-
ните на града, които дават 
информация на шофьорите 
къде има свободно място 
и стимулирането на граж-
даните да използват град-
ски транспорт, трябва да са 
сред основните приоритети 
на общината, в борбата й с 
трафика. 

- Споменахте стимули-
ране на гражданите да 
използват градски транс-
порт. Как може да се слу-
чи това?

- Хората избират услуги, 
които са им удобни. Ако град-
ският транспорт не е удобен, 
честотата му не е съобразе-
на с нуждите на хората, то 
всеки, който разполага с ав-
томобил, би избрал да пътува 
с него. Много е важно да се 
инвестират усилия в това да 
се направи привлекателен 

за гражданите и гостите на 
Бургас общественият транс-
порт. За пример мога да дам 
проект, който сме внедрили в 
София и Варна. MPASS е без-
платно мобилно приложение 
за дигитални превозни доку-
менти и е част от визията ни 
за развитие на една нова, 
интелигентна и интегрирана 
в цялата страна мобилност. 
Апликацията стартира в на-
чалото на 2022 г. и е достъп-
на в Google play, App store и 
Huawei AppGallery. MPASS e 

единственото приложение, 
което дава възможност за 
закупуване и валидиране на 
абонаментни карти и билети 
за цялата столична градска 
мрежа - автобуси, тролей-
буси, трамваи и метро, като 
приложението е налично за 
клиентите на всички телеко-
ми в България. Данните со-
чат, че над 70% от издаде-
ните билети в София са ди-
гитални, което дава ясен сиг-
нал, че хората имат нужда от 
промяна в начина, по който 
пътуват. Мобилната аплика-
ция е налична от началото на 
годината, а закупените през 
нея превозни документи са 
над 1.2 млн. Хората реагират 
толкова добре на MPASS, за-
щото прави услугата удобна. 
Както споменах и преди мал-
ко, ако едно решение улесня-
ва гражданите, дава им раз-
лични опции за заплащане – 
с MPASS може да закупите 
превозен документ не само 
с банкова карта, но чрез лес-
но начисляване на сумата 
към сметката на мобилния 
си телефон, то става пред-
почитано по съвсем естест-
вен начин. Дигиталните услу-
ги стават неизменна част от 
живота ни, съвсем нормал-
но е гражданите да искат им-
плементирането им и в на-
чина, по който пътуват. На-
дявам се скоро и Бургас да 
се присъедини към градове-
те, които са избрали да „пъ-
туват мобилно“, защото това 
ще бъде поредната крачка на 
града към неговата дигитал-
на трансформация. 

- Разкажете ни малко по-
вече за опита си и за реа-

лизираните проекти, кои-
то имате.

- Tixi е единствената бъл-
гарска компания, изцяло 
фокусирана върху предос-
тавянето на цялостни и ино-
вативни решения в сферата 
на мобилността и развитие-
то на „умни градове“. Поста-
вяме пътника в центъра на 
услугите си, от създаване-
то на компанията през 2016 
г., като имаме успешно вне-
дрени и реализирани бли-
зо 40 лиценза за софтуер-
ни решения в редица общи-
ни в България и САЩ, сред 
които платформи и приложе-
ния за генериране на марш-
рути и информационни услу-
ги, платформи за електрон-
ни общини, автоматизирани 
системи за електронно так-
суване и видеонаблюдение, 
системи за „умно паркира-
не“, за контрол на обществе-
ния транспорт, за предоста-
вяне на транспортна инфор-
мация за гражданите, плат-
форми за SMS паркиране и 
редица други. Системите на 
Tixi обработват с най-високо 
ниво на защита над 550 000 
транзакции на крайни по-
требители месечно, а на го-
дишна база администрира-
ме плащания на стойност над 
155 000 000 евро. Иновативни 
решения за по-добро град-
ско изживяване на Tixi има 
в София, Чикаго, Варна, Ве-
лико Търново, Дупница, Пер-
ник и Русе, като планираме 
навлизане и в нови градове, 
постоянно надграждане на 
портфолиото си от услуги и 
поетапно постигане на свър-
заност на национално ниво.

Николай Недялков има повече от 20 години опит 
в ИТ сферата. Завършва специалност „Информа-
тика и електронен бизнес“ във Факултета по мате-
матика и информатика на Софийския университет 
„Св. Климент Охридски“, където по-късно се за-
връща и като преподавател. Изпълнявал е функ-
циите на главен изпълнителен директор на една от 
най-големите български компании в областта на 
информационните и комуникационни технологии. 
Бил е главен технически директор на един от най-
големите доставчици на електронни платежни ус-
луги в България (eBG.bg). Отличен е от президен-
та Георги Първанов с грамота „Джон Атанасов“ 
за цялостен принос за развитие на IT обществото 
в България. Той е сред основателите на „Асоциа-
ция за информационна сигурност“ (ISECA), как-
то и неин председател. Създател и изпълнителен 
директор на единствената у нас компания, изцяло 
фокусирана върху предоставянето на цялостни и 
иновативни решения в сферата на мобилността и 
развитието на „умни градове“ – Tixi. Един от най-
разпознаваемите продукти, част от портфолиото 
на компанията, е безплатно мобилно приложение 
за дигитални превозни документи MPASS.
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Събеседник

Николай НЕДЯЛКОВ:

Обществените услуги в един „умен“ 
град трябва да следват нуждите 
на гражданите, а не обратното



Георги РУСИНОВ

Не са много ярките въз-
рожденски фигури в Бургас, 
но поп Сава Катрафилов оп-
ределено оставя следа в ис-
торията с участието си и ва-
жната роля в Ботевата чета. 
Донякъде куриозно, а за съ-
жаление – и обичайно, няма 
много исторически сведения 
за личността на възрождене-
ца, разказа бургаският ху-
дожник и историк Митко 
Иванов пред репортер на 
„Черноморски фар“. Той е 
съавтор със Стоян Райчев-
ски и покойния проф. Иван 
Карайотов на книгата „Исто-
рия на Бургас“. Именно в нея 
професорът помества мал-
кото известна информация 
за поп Сава Катрафилов. 

Поп Сава Катрафилов е 
роден в Елена през 1836 г. 
Възпитаник е на първото 
класно училище в България – 
Еленската Даскаловница. За-
вършва духовна семинария в 
Болград, Русия. През години-
те работи като учител в раз-
лични краища на България – 
Търновско, Търговищко, Шу-
менско, Бургаско, Асе-
новградско. Приема свеще-
нически сан и става архие-
рейски наместник в Разград. 

Връзката с Бургас

„Имаме сведения, съхра-
нени от учителя Стоян Ши-
вачев за бургаското българ-
ско училище. По това време 
в Бургас има няколко рели-
гиозни общности. Покрай 
свидетелствата на Шивачев 
знаем все пак нещо за тази 
личност, която иначе не е 
много добре проучена. Най-
общо можем да твърдим, че 
идва в Бургаско през 1872-
ра и е тук до около 1875-а. 
Мисля, че отново на Шива-
чев беше свидетелството за 
това, че поп Сава Катрафи-
лов се е занимавал повече с 
революционна дейност, от-
колкото с даскалуване. Това 
може да се прочете и като 
комплимент. Разбира се, за 
да го разберем, трябва да 
влезем в духа на епохата“, 
обясни Иванов.

Възможно ли е да 
се е срещал с 
Апостола на 

свободата Васил 
Левски в Айтос? 

Вероятността за това е го-
ляма, тъй като знаем, че 
Левски е посещавал Айтос-
кия революционен комитет. 
В Бургас такъв няма. В това 
време пък поп Сава Катра-
филов е учителствал в айто-
ското село Пирне и е бил 
член на революционния ко-
митет, посочи Иванов. 

„Не става ясно дали в този 
диапазон от 1872-1875 обхва-
ща и пребиваването му в 
Пирне и в Айтос, или само 

Бургас. Но аз по-скоро ми-
сля, че като цяло в тези три 
години той е бил в Бургаския 
регион“, уточни историкът. 

Заминава за 
Румъния след 
престоя край 

морето

В един момент поп Сава 
Катрафилов заминава за 
Румъния и се отдава изцяло 
на революцията и освобож-
даването на родината. 

„Смята се, че именно след 
престоя си в областта зами-
нава за Румъния. Несигурен 
източник в интернет твърди, 
че той е създал собствена 
чета, която се е сляла в че-
тата на Ботев. Следовател-
но е било нужно време, за 
да може в началото на 
1876-а вече да има собстве-
на чета и да установи кон-
такт с Ботев“, посочи Ива-
нов.

Той допълни, че когато се 
говори за чета, вероятно 
става въпрос по-скоро за 
малка група съмишленици 
на Катрафилов, които се 
включват с него в делото на 
Ботев, с когото даскалът от 
Бургас вече е осъществил 
паралелно контакт. За за-
познанството на двамата 
липсват конкретни данни. 
Възможно е възрожденецът 
да е поддържал контакт и с 
други лидери, тъй като е яс-
но, че първоначално четата 
е трябвало да поведе Филип 
Тотю. Това обаче не се случ-
ва и тогава Ботев буквално 
„влиза в ботушите му“, при-

готвени за Тотю, а ботушите 
му стягали, поради много 
по-едрия му ръст. 

За националния празник 3 
март тази година излезе по-
следната прожекция за де-
лото на Христо Ботев – фил-
мът „Ботев“, режисиран от 
Максим Генчев и продуци-
ран от Десислава Ковачева. 
Лентата също има своята 
бургаска връзка. Главната 
роля на великия поет и ре-
волюционер получи бургаз-
лията Деян Жеков, с когото 
„Черноморски фар“ напра-
ви интервю на премиерата в 
родния му град. 

Личността на поп Сава 
Катрафилов присъства във 
филма на Максим Генчев. В 
него се превъплъщава Дин-
ко Динев. Във филма, когато 
четниците превземат пара-
хода „Радецки“, поп Сава 
Катрафилов поема руля. В 
шеговита сцена друг от съ-
мишлениците му казва, че: 
„Попът ще управлява пара-
хода, защото е от Бургас, 
морско чадо“, на което Кат-
рафилов сопнато отвръща: 
„От Елена съм, бе!“. Цитатът 
не е в пълната си точност.

Попитахме Митко Иванов 

има ли исторически сведе-
ния поп Сава да е управля-
вал кораба.

„Редно е да се каже, че в 
една филмова продукция е 
допустима художествена из-
мислица. За това дали е уп-
равлявал парахода „Радец-
ки“ и дума не може да става 
да имаме документ. Най-ве-
роятно режисьорът на фил-
ма прави аналогия с преби-
ваването му в Бургас и не-
волно го свързва с корабо-
плаването. Аз ще стигна до-
ри по-далеч. На мен не ми е 
известен нито един корабо-
плавател или моряк от въз-
рожденския период, който 
да е от Бургас. Три-четири 
имена има запазени в исто-
риографията и те звучат по 
гръцки, може би и турски. 
Това все още не обозначава 
техния произход, но смятам, 
че това не е било житието и 
битието на българите в Бур-
гас. Самият Катрафилов се 
е занимавал с учителство, 
значителна част от времето 
в Айтос и Пирне, а не в Со-
зопол и Несебър, ако мога 
да си позволя такава шега“, 
с усмивка отговори истори-
кът.

Иванов продължи с това, 
че е срещал сведения, че 
Катрафилов е бил знамено-
сец на четата. Според него е 
възможно по темата да се 
спекулира, тъй като един 
или двама знаменосци са 
паднали и знамето преми-
нава от ръка в ръка. 

„В един момент може и да 
е бил знаменосец, не мога 
да кажа със сигурност. Ка-
тегорично е, че той е прочел 
клетвата на четата при акос-
тирането на родната земя, 
което не е никак малко и ос-
тава паметен момент в на-
шата история. Това той пра-
ви в качеството си на све-
щеник“, добавя той.

Смърт

За съжаление като при 
много други загинали за 
свободата на България, ня-
ма никакви сигурни сведе-
ния за смъртта на поп Сава 
Катрафилов. Според Ива-
нов това не е изненада, тъй 
като дори при ярката лич-
ност на Христо Ботев има 
толкова противоречиви сви-
детелства за това как умира 

воеводата, а има поне три-
ма свидетели, доживели до 
Освобождението. 

„Сведенията как всички 
други четници са загивали 
или ранявани и доубивани 
от башибозука и черкезите, 
са изключително противо-
речиви също. Предполага 
се, че самият Катрафилов е 
бил ранен в битката при Ми-
лин камък, след което е бил 
заловен и доубит. Трябва да 
повторя, че тук сме на ръба 
на предположението“, зая-
ви историкът.

Наследство

Със сигурност знаем, че 
поп Сава Катрафилов оста-
вя наследници в Бургаско. 
Негови роднини и до днес 
живеят в Несебър и Помо-
рие. Някои от тях се чувст-
ват обидени, че известният 
им родственик в Бургас не е 
достатъчно уважен. На поп 
Сава Катрафилов има само 
един паметник в Морската 
градина. Роднините смятат, 
че е редно една от улиците в 
града да носи името на Кат-
рафилов. Темата с паметни-
ците и преименуването на 
улици не е чужда на Иванов. 
Той самият е участвал в по-
добни процедури.

„Паметникът на Катрафи-
лов не е особено удачен. 
Връщаме се към една стара 
тема, че процедурата за по-
ставяне на паметници и ис-
торически плочи трябва да 
бъде по-прецизна и взиска-
телна. За съжаление в по-
следните години лошите 
примери са в пъти повече, 
отколкото добрите. Човек 
веднага се сеща за няколко. 
Ако зададем обаче въпроса 
имаме ли добър пример, чо-
век ще изпадне в размисъл 
и най-вероятно, ако изобщо 
успее да отговори, то ще е 
за някой отново дискусио-
нен паметник. Затова тряб-
ва да сме изключително 
прецизни. Що се отнася до 
това, че наследниците на 
Катрафилов се опитват в 
Бургас да кръстят улица на 
него, то процедурата е дос-
та ясна, публична е и е свър-
зана с обсъждане. Според 
мен просто трябва да се 
инициира и да се мине по 
реда и мисля, че би могло да 
се случи“, каза той.

Защо би подкрепил лично 
такава инициатива, Иванов 
се аргументира:

„Не са много възрожден-
ците с ярка революционна 
дейност, които са пребива-
вали на територията на Бур-
гас. За Левски имаме само 
легенди, абсолютно никак-
ви документи. Ботев и Ра-
ковски не са се озовавали в 
Бургас, вторият само спо-
менава града в плановете 
си за революционна дей-
ност. Иначе казано и малко-
то за нас трябва да е значи-
мо. Ако трябва да цитирам 
един известен историк: 
„Много е лесно да си бълга-
рин в Копривщица и Пана-
гюрище, които са етнически 
чисти български селища. 
Много по-трудно е да си 
българин в град като Бур-
гас, където българите са 
малцинство“. 

Затова вечна слава на 
поп Сава Катрафилов“.

Даскалувал в Айтос, Пирне 
и Бургас преди да замине 
за Румъния и да се срещне 
с воеводата
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ИсториЯ
Бургаската следа  
в Ботевото дело - 
поп Сава Катрафилов заклева четата

Динко Динков в ролята на поп Сава Катрафилов във филма „Ботев“ 

Преди време правнукът на революционера Атанас Катра-
филов подари книги за родственика му на няколко общини, 
сред които и Поморие

В Бургас има единствено един памет-
ник в Морската градина на поп Сава. 
Роднините му искат и някоя от улиците 
в града да носи името му
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Георги РУСИНОВ

Националният ни отбор по волейбол стар-
тира със загуба в Лигата на нациите. Момче-
тата на Николай Желязков отстъпиха с 1:3 на 
Сърбия (25:19, 19:25, 22:25, 20:25) в мач от Гру-
па 2 на надпреварата, която се провежда в 
Отава, Канада.

Тимът ни започна със следния състав сре-
щата срещу западните ни съседи: Георги Се-
ганов, Радослав Парапунов, Мартин Атанасов, 
Александър Николов, Светослав Гоцев, Алекс 
Грозданов, либеро - Мартин Иванов; резер-
ви: Светослав Иванов, Аспарух Аспарухов, 
Добромир Димитров, Денис Карягин, Николай 
Колев.

Нашите започнаха страхотно и с добра иг-
ра взеха първия гейм. Блокадата ни беше блес-
тяща и изправи сърбите срещу непробиваема 
стена. Във втората част обаче ролите се раз-

CтРа НИ ца 17 10-13 ЮНИ 2022

С куп медали се завърна топ двой-
ка на КСТ „Бургас 1975“ от национа-
лен турнир във Велинград. Талант-
ливите състезатели Иван Дочев и 
Мила Пашова завоюваха 4 златни, 1 
сребърен и 1 бронзов медал.

На провелия се национален турнир 
те безапелационно грабнаха първи-
те места при „Юноши старша въз-

раст“ - латиноамерикански танци и 
стандартни танци.

При възрастова категория „Младе-
жи“ се класираха втори на Стандарт 
и трети на латиноамерикански тан-
ци.

Успешният танцов тандем спечели 
златни медали на „Купа Велинград“ 
и в 15В Standart и 15B Latin.

4 златни, 1 сребърен и 1 бронзов 
медал за топ бургаска двойка  

по спортни танци

Чф

Националите стартираха  
със загуба в Лигата на нациите

ВОЛЕЙБОЛ

ОБЯВА 

Открита тръжна процедура за провеждане на публични търгове  с явно наддаване с фактическо провеждане на 28.06.2022 год. за про-
дажба на  недвижими  имоти – частна общинска собственост,с характеристики и първоначална тръжна продажна цена, както следва: 

№ Идентифика-
тор

Населено 
място Местност

Площ 
на 

имота 
(дка) Ка

те
го

-
ри

я

НТП АОС
Час на

 провежда-
не 

Първоначална 
тръжна про-
дажна цена 

без ДДС - лв

30 % 
от ПТПЦ 

(депозит)
лв

1 12303.93.39 Вресово -------- 2,055 0 За друг вид 
застрояване 6995 9.00 3146,60 943,98

2 21614.18.19 Добромир Мезарлъка 0,249 0 За друг вид 
застрояване 6996 9.30 554,60 166,38

3 24699.60.22 Дъскотна Казан дере 1,587 4 Нива 3349 10.00 751,00 225,30

Спечелилият търга да заплати окончателно достигнатата цена в 
търга, дължимите данъци и режийни разноски в касата на Община-
та или по банков път в срок, определен в заповедта по чл. 57, ал.1 
от НПУРОИ.

Внесеният депозит за участие да се прихване от достигнатата край-
на цена в търга.

Определеният  депозит в размер на 30% от началната тръжна це-
на за имота,  предмет на съответният търг  следва да бъде внесен в ка-
сата на Общината или по банков път по сметка BG72BUIN95613300506178, 
банков код: BUINBGSF към Алианц Банк България АД от желаещите да 
участват в търга до 16.00 ч. на 24.06. 2022 г.

Срок за подаване на заявления за участие - до 16ч. на 24.06. 
2022 г. в административната сграда на Община Руен. 

 Оглед на имота да се извършва до 16.00ч. на 24.06.2022 г. вклю-
чително след подаване на молба до кмета на Общината.

Насрочените търгове  да бъдат проведени в стая № 22 на Об-
щинска администрация от нарочна назначена комисия.

 Задължителни документи за участие:
1. Заявление свободен текст;
2.Копие от документ за регистрация /Решение за вписване в Тър-

говския регистър/;
3. Удостоверение за актуално състояние – за ЕТ и ЮЛ;
4. Удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ;
5. Копие от личната карта за участниците – физически лица;
6. Копие от квитанция за внесен депозит;
7. Декларация за предоставяне на лични данни;
8. Пълномощно с нотариална заверка, когато се участва чрез пъл-

номощник.
       
За справки и контакти : Община Руен, тел. 05944/6233 -  

вътр. 122

ИСМАИЛ ОСМАН
КМЕТ НА ОБЩИНА РУЕН

ОБЯВА
Община Средец, гр.Средец, област Бургас, на основание Запо-

вед № 365 от 08.06.2022 г., Кмета на община Средец обявява търг 
с тайно наддаване за отдаване под наем на част от имот –частна 
общинска собственост, за срок от 5 години, а именно:

Общинско помещение с площ от 35 кв.м. (тридесет и пет ква-
дратни метра), находящо се на първи етаж от масивна сграда /на 
етаж и половина/  с обща з.п. на сградата 127 кв.м., изградена в 
УПИ IV - 474, кв. 22 по плана на град Средец, с Акт за ЧОС № 18/ 
02.04.1997г., при граници на помещението: изток – помещение, 
запад  – външен зид, север – външен зид и юг - коридор, при на-
чална тръжна цена за месечен наем в размер на 77,00 лв /без вкл.
ДДС/ и депозит за участие в размер на 7,70 лв.

Търгът ще се проведе на 17.06.2022 г. от 10:30 ч. в зала № 202 
в сградата на община Средец.

Цената на тръжната документация е в размер на 24,00 лв. с ДДС, 
внесена до 16:00 ч. на 15.06.2022 г.

Документи за участие в търга се подават в деловодството на об-
щина Средец до 16:00 ч. на 15.06.2022 г.

Определеният депозит за участие се внасят в касата на Общи-
ната или по банкова сметка на община Средец 
BG53BPBI79373347649603 BIC: BPBIBGSF – БПБ Средец до 16:00 
ч. на 15.06.2022 г.     

 При неявяване на поне двама кандидати за участие, повторен 
търг ще се проведе на 24.06.2022 г. при същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.bg., информационно-
то табло на Общината и тел: 05551/ 7730

за РЕКЛаМа
056 82 54 35, 0878 424 698

Волейболният „Хебър“ (Пазарджик) направи топ трансфер. 
Отмъкна бившия национал Николай Николов от съперника си 
за титлата в последните години – „Нефтохимик 2010“. Централ-
ният блокировач ще носи фланелката на „тигрите“ през след-
ващия сезон, съобщиха от ръководството на клуба.

Николов прекара последните три сезона в Бургас със със-
тава на „шейховете“. Към „Нефтохимик 2010“ Николов се при-
съедини през 2019-а, като това беше завръщане за него в клу-
ба, тъй като през 2017-а стана шампион с бургазлии. Иначе 
още в първия си сезон с „Нефтохимик 2010“ Николов направи 
златен дубъл – титлата и Купата на България. Това бе през 
2006/2007. Със „зелените“ Николов има още две Купи на Бъл-
гария – през 2008 и 2016. 

След това премина през ЦСКА, „Вибо Валентия“, „Матин Ва-
рамин“, „Шахрдари Урмия“, „Пайкан Техеран“, „Енисей“ (Крас-
ноярск), „Белогорие“ (Белгород), „Спортинг“ (Лисабон).

През 2020-а Николов отново стана шампион на България с 
„Нефтохимик 2010“, а година след това и Купата на България 
за пети път. С „Белогорие“ спечелва втория по сила европей-
ски турнир – Купата на ЦЕВ.

„Пожелаваме му много успехи и титли“, заявиха още от но-
вия му клуб.

„Хебър“ отмъкна Ники Николов 
от „Нефтохимик 2010“

Момчетата на Николай Желязков отстъпиха с 1:3 на Сърбия
мениха. Сърбите водеха с 
комфортна преднина още в 
средата на гейма. Селекци-
онерът на България Николай 
Желязков започна да прави 
смени, като в игра се появи-
ха Денис Карягин и Добро-
мир Димитров, но това не да-
де нужния резултат в играта 
на нашите и Сърбия продъл-
жи с надмощието си до края 
на гейма – 1:1.

Третият гейм, макар и рав-
ностоен, отново отиде за 
Сърбия. Нашите момчета не 
издържаха в решителните 
минути. Цялата трета част бе 
изпълнена с повеждания и 
обрати от страна на двата от-
бора. В един момент нацио-
налите ни водеха в средата 
на гейма, но малко след то-
ва пък сърбите постигнаха 
обрат и повече не допуснаха 
изненади, макар възпитани-
ците на Желязков да дадоха 
всичко от себе си – 1:2.

Четвъртата част стартира 

равностойно само в начало-
то. Впоследствие сръбските 
национали се откъснаха с 6 
точки преднина. Най-добро-
то, което нашите успяха да 
направят, бе в края на гейма, 
когато намалиха разликата 
до 2 точки, но „плавите“ по-
казаха железни нерви и не 
се огънаха, спечелиха гейма 
и се поздравиха с крайния 
резултат 1:3. 

Николай Желязков опита 
да се противопостави на 
сръбския отбор с много сме-
ни. Почти целият отбор бе 
променян на моменти, но и 
това не помогна за крайния 
резултат. Най-много точки от-
беляза за България Радослав 
Парапунов – 14. Александър 
Николов записа 13, Свето-
слав Гоцев - 12.

Вторият мач на национали-
те от Група 2 на Лигата на на-
циите е днес от 23:30 часа 
българско време и е срещу 
отбора на Германия.
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З А П О В Е Д
№ РД-09-700 /07.06.2022 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1, т. 7 и ал. 2 от ЗМСМА, във връзка с чл. 71, чл. 77 и сл. от НРПУРОИ 
и в изпълнение на решение на Общински съвет Камено по т. 11 от Протокол № 31 от 26.05.2022 г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване за отдаване под наем на земеделски земи от Об-

щинския поземлен фонд (ОПФ) – частна общинска собственост, за създаване и отглеждане на едного-
дишни полски култури, за срок от 7 /седем/ години, както следва:

гр. Камено

ПИ с иден-
тиф. НТП

Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. Тръж. 
Цена/лв.

Депозит/ ле-
ва Стъпка/ лева

35883.44.29 Изоставена орна земя 1500 3 „Хасково“ 67.50 13.50 6.75
35883.48.14 Изоставена орна земя 1500 3 „Кабата“ 67.50 13.50 6.75

35883.22.229 Изоставена орна земя 3500 3 „Горен михалич“ 157.50 31.50 15.75
35883.20.86 Изоставена орна земя 17000 3 „Кавак дере“ 765.00 153.00 76.50
35883.11.40 Деградирала орна земя 31900 3 „Рапаня“ 1 435.50 287.10 143.55

35883.55.250 Изоставена орна земя 1800 3 „Сепетлика“ 81.00 16.20 8.10
35883.32.754 Нива 1250 3 „Сепетлика“ 56.25 11.25 5.63
35883.32.956 Нива 2377 3 „Сепетлика“ 106.97 21.39 10.70
35883.55.44 Нива 1400 3 „Сепетлика“ 63.00 12.60 6.30

35883.10.381 Нива 5000 4 „Рапаня“ 225.00 45.00 22.50
35883.22.207 Нива 20000 3 „Евлен тарла“ 900.00 180.00 90.00
35883.100.28 Нива 1500 3 „Юрта“ 67.50 13.50 6.75
35883.51.45 Нива 1700 3 „Сазлъка“ 76.50 15.30 7.65
35883.4.127 Нива 182 3 „Овощни градини“ 8.19 1.64 0.82
35883.1.259 Нива 1600 7 „Габарлъка“ 72.00 14.40 7.20

35883.4.3 Нива 978 3 „Мерджемека“ 44.01 8.80 4.40
35883.9.9 Нива 5000 3 „Рапаня“ 225.00 45.00 22.50

35883.26.146 Нива 8137 3 „Домус кьой“ 366.17 73.23 36.62

с. Кръстина

ПИ с идентиф. НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. Тръж. 
Цена/лв.

Депози/ ле-
ва Стъпка/ лева

40381.5.11 Нива 6198 4 „Лисичите дупки“ 278.91 55.78 27.89
40381.7.10 Нива 4400 3 „Стадиона“ 198.00 39.60 19.80
40381.3.50 Нива 700 3 ---------------- 31.50 6.30 3.15
40381.8.68 Нива 628 3 --------------- 28.26 5.65 2.83

40381.10.31 Нива 3400 4 „Извън регулацията“ 153.00 30.60 15.30
40381.13.196 Нива 1900 3 „Дв. място“ 85.50 17.10 8.55
40381.14.67 Нива 1000 4 ---------------- 45.00 9.00 4.50
40381.25.50 Нива 648 3 „Татар алча“ 29.16 5.83 2.92
40381.130.3 Нива 1062 3 „Извън регулацията“ 47.79 9.56 4.78
40381.26.96 Изоставена оран земя 20000 4 „Синур дере“ 900.00 180.00 90.00

с. Винарско

ПИ с идентиф. НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. тръж. 
цена/лв.

Депозит/ ле-
ва Стъпка/ лева

11096.5.220 Нива 1762 3 „Тънката кория“ 79.29 15.86 7.93
11096.4.252 Изоставена орна земя 750 3 „Кайряка“ 33.75 6.75 3.38
11096.5.75 Нива 1200 7 „Тънката кория“ 54.00 10.80 5.40

11096.20.17 Нива 1043 3 „Желева могила“ 46.94 9.39 4.69
11096.5.329 Нива 1100 3 „Извън регулацията“ 49.50 9.90 4.95

с. Вратица

ПИ с идентиф. НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. тръж. 
цена/лв.

Депозит/ле-
ва Стъпка/ лева

12245.20.23 Нива 6599 7 „Дьолник“ 296.96 59.39 29.70
12245.20.36 Нива 5400 7 „Дьолник“ 243.00 48.60 24.30
12245.21.12 Нива 2702 4 „Винарски път“ 121.59 24.32 12.16
12245.36.44 Нива 2000 4 „Мантарлък“ 90.00 18.00 9.00
12245.45.6 Нива 1700 4 „Лонгоз“ 76.50 15.30 7.65
12245.20.5 Нива 8000 7 „Кайряка“ 360.00 72.00 36.00

12245.27.21 Нива 9500 7 „Дьолник“ 427.50 85.50 42.75
12245.12.23 Нива 2175 7 „Гяур чешма“ 97.88 19.58 9.79
12245.27.6 Нива 1200 7 „Дьолник“ 54.00 10.80 5.40

12245.27.19 Нива  2772 7 „Дьолник“ 124.74 24.95 12.47
12245.14.25 Нива 2800 3 „Шумната могила“ 126.00 25.20 12.60
12245.19.6 Нива 5400 7 „Дьолник“ 243.00 48.60 24.30
12245.33.5 Нива 4200 4 „До гората“ 189.00 37.80 18.90
12245.32.1 Нива 3262 4 „До село“ 146.79 29.36 14.68

12245.36.21 Нива 1240 4 „Мантарлък“ 55.80 11.16 5.58
12245.39.111 Нива 1000 4 „Трояновски път“ 45.00 9.00 4.50

с. Русокастро

ПИ с идентиф. НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. тръж. 
цена/лв.

Депозит/ле-
ва Стъпка/ лева

63478.88.47 Нива 4700 5 „Мирени чатърлъци“ 211.50 42.30 21.15
63478.103.17 Нива 870 4 „Гората“ 39.15 7.83 3.92
63478.83.17 Нива 600 4 „Мъртавица“ 27.00 5.40 2.70
63478.84.9 Нива 500 4 „Мъртавица“ 22.50 4.50 2.25
63478.68.4 Нива 1100 5 „Пазлъка“ 49.50 9.90 4.95
63478.71.4 Нива 190 6 „Клюнка“ 8.55 1.71 0.86

63478.97.18 Нива 3000 4 „Лонгоза“ 135.00 27.00 13.50
63478.92.6 Нива 254000 5 „Кършия“ 11 430.00 2 286.00 1 143.00

63478.68.13 Нива 59000 5 „Пазлъка“ 2 655.00 531.00 265.50

с. Трояново

ПИ с идентиф. НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. тръж. 
цена/лв.

Депозит/ле-
ва Стъпка/ лева

73211.46.8 Нива 1000 4 „Клюнка“ 45.00 9.00 4.50

73211.87.23 Нива 1580 7 „Меселима“ 71.10 14.22 7.11

73211.87.56 Нива 3950 7 „Меселима“ 177.75 35.55 17.78

73211.87.65 Нива 1974 7 „Меселима“ 88.83 17.77 8.88

73211.87.82 Нива 3179 7 „Меселима“ 143.06 28.61 14.31

73211.87.115 Нива 975 7 „Меселима“ 43.88 8.78 4.39

73211.87.122 Нива 975 7 „Меселима“ 43.88 8.78 4.39

73211.87.136 Нива 1950 7 „Меселима“ 87.75 17.55 8.78

73211.87.172 Нива 2984 7 „Меселима“ 134.28 26.86 13.43

73211.60.6 Нива 2500 4 „Изията“ 112.50 22.50 11.25

73211.60.25 Нива 7400 4 „Изията“ 333.00 66.60 33.30

73211.18.37 Изоставена орна земя 18000 4 „Летището“ 810.00 162.00 81.00

73211.113.30 Нива 4998 4 „Пуравица“ 224.91 44.98 22.49

73211.130.2 Нива 5000 3 „Малък чатарлък“ 225.00 45.00 22.50

73211.21.1 Нива 5700 4 „Бялата пръст“ 256.50 51.30 25.65

73211.115.17 Нива 2500 4 „Лале баир“ 112.50 22.50 11.25

73211.45.1 Нива 500 4 „Лонгоз“ 22.50 4.50 2.25

73211.92.42 Нива 1300 4 „Попова бохча“ 58.50 11.70 5.85

73211.19.13 Нива 1000 4 „До бензиностанция“ 45.00 9.00 4.50

73211.26.4 Нива 5600 7 „Паметника“ 252.00 50.40 25.20

73211.26.7 Нива 7000 7 „Паметника“ 315.00 63.00 31.50

73211.81.10 Нива 1000 5 ----------------- 45.00 9.00 4.50

73211.87.116 Нива 975 7 „Меселима“ 43.88 8.78 4.39

73211.87.118 Нива 2098 7 „Меселима“ 94.41 18.88 9.44

73211.87.119 Нива 1950 7 „Меселима“ 87.75 17.55 8.78

73211.69.44 Нива 82 3 „Караач“ 3.69 0.74 0.37

с. Тръстиково

ПИ с идентиф. НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. тръж. 
цена/лева

Депозит/ ле-
ва Стъпка/ лева

73388.54.16 Нива 3400 5 „Пясъка“ 153.00 30.60 15.30
73388.54.17 Нива 3000 5 „Ямките“ 135.00 27.00 13.50
73388.72.69 Нива 5300 5 „Черната пръст“ 238.50 47.70 23.85
73388.35.32 Нива 3000 5 „Попската пътека“ 135.00 27.00 13.50
73388.34.19 Нива 4000 5 „Бургаски път“ 180.00 36.00 18.00
73388.30.35 Нива 6000 5 „Попската пътека“ 270.00 54.00 27.00
73388.53.12 Нива 5200 5 „Пясъка“ 234.00 46.80 23.40
73388.58.1 Нива 108571 3 „Черната пръст“ 4 885.70 977.14 488.57
73388.28.5 Нива 2500 4 „Пенковия кладенец“ 112.50 22.50 11.25

73388.29.25 Нива 1000 4 „Пенковия кладенец“ 45.00 9.00 4.50
73388.36.2 Нива 3000 4 „Пенковия кладенец“ 135.00 27.00 13.50

73388.47.30 Нива 2999 2 „Бялата пръст“ 134.96 26.99 13.50
73388.59.30 Нива 3570 3 „Черната пръст“ 160.65 32.13 16.07
73388.65.12 Нива 3000 4 „Гюлджето“ 135.00 27.00 13.50
73388.89.1 Нива 1000 5 „Юрутлука“ 45.00 9.00 4.50

73388.108.7 Нива 1000 4 „Лъката“ 45.00 9.00 4.50
73388.109.28 Нива 2250 4 „Лъката“ 101.25 20.25 10.13
73388.110.8 Нива 2149 4 „Лъката“ 96.71 19.34 9.67

с. Черни връх

ПИ с идентиф. НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. тръж. 
цена/лева

Депозит/ле-
ва Стъпка/ лева

80916.83.10 Нива 11000 9 „Кашлишчето“ 495.00 99.00 49.50
80916.81.40 Нива 40988 4 „Цигански гробища“ 1 844.46 368.89 184.45
80916.78.44 Неизползвана нива 

(угар, орница
2000 9 „Дебелата кория“

90.00 18.00 9.00
80916.19.28 Нива 2400 9 „Старите лозя“ 108.00 21.60 10.80
80916.44.55 Нива 3000 3 „Свети Георги“ 135.00 27.00 13.50
80916.83.15 Нива 600 4 „Ташла кайряк“ 27.00 5.40 2.70

с. Полски извор

ПИ с идентиф. НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. тръж. 
цена/лева

Депозит/ ле-
ва Стъпка/ лева

57337.110.8 Нива 25527 2 ---------------- 1 148.72 229.74 114.87
57337.11.58 Нива 1993 3 „Край село“ 89.69 17.94 8.97
57337.19.22 Нива 8965 3 „Чаморлията“ 403.43 80.69 40.34
57337.23.17 Нива 3500 2 „Селски кладенец“ 157.50 31.50 15.75
57337.30.21 Нива 5000 4 „Черковната кория“ 225.00 45.00 22.50
57337.38.10 Нива 2388 4 „Сютлука“ 107.46 21.49 10.75
57337.39.49 Нива 1000 2 „Калето“ 45.00 9.00 4.50

57337.110.18 Нива 300 4 ----------------- 13.50 2.70 1.35
57337.18.135 Нива 4823 2 „Чаморлията“ 217.04 43.41 21.70

с. Ливада

ПИ с идентиф. НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. тръж. 
цена/лв.

Депозит/ле-
ва Стъпка/ лева

43623.17.1 Нива 10673 5 „Кавак дере“ 480.29 96.06 48.03
43623.13.51 Изоставена орна земя 4600 4 ------------------ 207.00 41.40 20.70
43623.39.6 Нива 1950 4 „Белик чеир“ 87.75 17.55 8.78

43623.29.52 Нива 2400 10 „Пискулев кладенец“ 108.00 21.60 10.80
43623.35.99 Нива 9500 4 -------------------- 427.50 85.50 42.75
43623.17.51 Нива 4800 5 „Кавак дере“ 216.00 43.20 21.60
43623.35.92 Нива 998 4 „Лъката“ 44.91 8.98 4.49
43623.28.25 Нива 1361 4 „Среден връх“ 61.25 12.25 6.13
43623.29.11 Нива 6200 10 „Пискулев кладенец“ 279.00 55.80 27.90
43623.32.19 Нива 1500 4 „Гробищата“ 67.50 13.50 6.75
43623.32.20 Нива 1208 4 „Гробищата“ 54.36 10.87 5.44
43623.32.23 Нива 562 4 „Гробищата“ 25.29 5.06 2.53
43623.32.29 Нива 180 4 „Гробищата“ 8.10 1.62 0.81
43623.32.34 Нива 564 4 „Гробищата“ 25.38 5.08 2.54
43623.32.49 Нива 546 4 „Гробищата“ 24.57 4.91 2.48
43623.32.50 Нива 535 4 „Гробищата“ 24.08 4.82 2.41
43623.32.51 Нива 517 4 „Гробищата“ 23.27 4.65 2.33
43623.32.52 Нива 1737 4 „Гробищата“ 78.17 15.63 7.82
43623.32.55 Нива 521 4 „Гробищата“ 23.45 4.69 2.35
43623.32.56 Нива 522 4 „Гробищата“ 23.49 4.70 2.35
43623.32.58 Нива 400 4 „Гробищата“ 18.00 3.60 1.80
43623.32.65 Нива 579 4 „Гробищата“ 26.06 5.21 2.61
43623.32.68 Нива 585 4 „Гробищата“ 26.33 5.27 2.63
43623.32.70 Нива 309 4 „Гробищата“ 13.91 2.78 1.39
43623.32.73 Нива 570 4 „Гробищата“ 25.65 5.13 2.57
43623.32.74 Нива 557 4 „Гробищата“ 25.07 5.01 2.51
43623.32.75 Нива 557 4 „Гробищата“ 25.07 5.01 2.51
43623.32.77 Нива 512 4 „Гробищата“ 23.04 4.61 2.30
43623.32.78 Нива 558 4 „Гробищата“ 25.11 5.02 2.51

43623.32.124 Нива 900 4 „Гробищата“ 40.50 8.10 4.05
43623.33.118 Нива 480 4 ------------------ 21.60 4.32 2.16
43623.37.10 Нива 1800 4 „Лозята“ 81.00 16.20 8.10
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с. Желязово

ПИ с идентиф. НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. тръж. 
цена/лв.

Депозит/ле-
ва Стъпка/ лева

29249.80.42 Нива 232197 4 „Ачмата“ 10 448.87 2 089.77 1 044.89
29249.80.43 Нива 127847 4 „Ачмата“ 5 753.12 1 150.62 575.31

29249.40.123 Нива 194 4 „Нови лозя“ 8.73 1.75 0.87

II. Търгът за отдаване под наем на горепосочените земеделски земи ще се проведе в гр. Каме-
но в сградата на общинска администрация гр. Камено на 29.06.2022 г. от 10:00 часа.  

III. Условия за участие: в търга могат да участват физически лица, еднолични търговци и юридиче-
ски лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна документация за участие в търга: Тръжната докумен-
тация за участие в търга се получава в сградата на Община Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 
101 в Центъра за услуги и информация на гражданите, всеки работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 
28.06.2022 г. 

Цената на комплекта тръжна документация, за всеки един имот е в размер 6.00 лв. с включен 
ДДС, платими в брой на касата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: плащанията се извършват в български левове по 
банкова сметка на Община Камено – ВIC: BPBIBGSF, IBAN-BG40BPBI793733KA225801, „Юробанк Бъл-
гария” АД или на касата в ЦУИГ на Община Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена в общината и на интернет страницата на Об-
щина Камено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен ден до 28.06.2022г. от 09:00 до 16:00 ча-
са, с представител на Общината, след представяне на платежен документ за закупена тръжна докумен-
тация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятелност;  
Декларация, че участникът е запознат с регламента за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни;
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Копие от Акт за общинска собственост – 152 броя;

Копие от скица на имота – 152 броя;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, непрозрачен плик, върху който се посочват имена-

та на физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на търговеца, Единния идентификационен код 
(ЕИК), както и обекта, за който кандидатства. Документите се подават до 16:00 часа на 28.06.2022 год. 
в Община Камено, като в запечатания плик се слагат следните задължителни документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на участника. Когато участникът е физическо лице се пред-

ставя копие от лична карта. Когато участникът е юридическо лице се представя документ за регистра-
ция или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от електронната стра-
ница на Търговския регистър на Агенция по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се поставя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подпи-

сан и надписан от кандидата с посочване на имената му, както и обекта, за който кандидатства. (Над-
давателното предложение представлява посочване на началната тръжна цена, броя на стъпките, 
с които кандидатът предлага същата да бъде увеличена, както и посочване цифром и словом на 
конкретно предложената цена). За валидно се приема наддавателно предложение, с което е напра-
вена поне една стъпка, над началната цена. Всяко предложение, представено в незапечатан плик или 
което не съдържа изискуемите данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, когато се участва чрез пълномощник. Копие от лич-
ната карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се проведе на 06.07.2022г. от 10:00 часа. Заку-
пуване на документи, внасяне на депозит и подаване на заявления за участие в повторния търг се из-
вършва до 16:00 часа на 05.07.2022г.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен ежедневник, на страницата на Общината в интернет 
и да се обяви на видно място в общинската администрация в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ/П/     / П / 
Кмет на Община Камено 
Татяна Цонкова
Директор на Дирекция „ОСПО“
Изготвил: Кера Димова
Гл. специалист в Дирекция „ОСПО“

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 08.06.2022г.

     

ПОКАНА
Управителният съвет на ЗКПУТ „Медово“ – с. Медово, общ. По-

морие кани своите член-кооператори на Годишно отчетно събра-
ние, което ще се проведе на 25.06.2022 г. (събота) от 9.00 ч. в 
административната сграда на кооперацията при следния

ДНЕВЕН  РЕД:
1. Отчет на УС за изтеклата стопанска 2021 г.
2. Отчет на КС за дейността му през 2021 г.
3. Приемане на гласуване на ГФО за 2021 г.
4. Решение на събранието да ползва финансиране срещу залог 

на европейски субсидии за оборотни средства срещу годишна суб-
сидия от Държавен Фонд Земеделие.

5. Текущи.
В случай, че няма необходимия кворум, на основание чл.17, ал.2 

от ЗК, събранието ще се проведе на същата дата и място, един час 
по-късно, при същия дневен ред.

От  Управителния  съвет

ПОКАНА

Управителният съвет на  ЗПК "НАДЕЖДА" кани своите членове 
на Годишно Общо събрание на 18.06.2022 г. от 10.00 часа в за-
седателната зала на Кооперация "ЗЕМЕДЕЛСКА ПРОИЗВОДСТВЕНА 
КООПЕРАЦИЯ "НАДЕЖДА" с. Невестино, Община: Карнобат,  обл. 
Бургас.

Събранието ще протече при следния дневен ред:
1. Утвърждаване решения на УС за приемане и освобождаване 

на  член-кооператори.
2. Одобряване годишните отчети за дейността на Управителния 

съвет и на Контролния съвет на ЗПК”Надежда” за 2021 година;
3. Вземане на решение за освобождаване от отговорност на чле-

новете на УС, Председателя на кооперацията и членовете на КС за 
2021 год.

4. Приемане на Годишния финансов отчет на ЗПК”Надежда” за 
2021 г. 

5. Вземане на решение за даване на членовете на УС да извърш-
ват дейност посочена в чл. 42 от устава на кооперацията.

6. Вземане на решения за упълномощаване на председателя и 
УС на "ЗПК "НАДЕЖДА" , относно кредити с Банки, юридически и 
физически лица, предоговаряне на съществуващите кредити и за-
купуване и разпореждане с недвижимо имущество.

Съгласно чл. 28, ал. 2 от Устава на Кооперацията, ако не се явят 
необходимият брой членове в посочения час, събранието се про-
вежда един час по-късно, независимо от броя на присъстващите.

Всеки член-кооператор може да се запознае с материалите 
по дневния ред за Общото събрание в канцеларията на Коопе-
рацията.

ОБЯВА
На основание чл.4, ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка на въздействие върху околната среда

Община Приморско уведомява всички заинтересувани физиче-
ски и юридически лица, че в Общинска администрация е постъпи-
ло уведомление с вх.№97-02-106/08.06.2022 г. от Мариана Коле-
ва Ганева за наличие инвестиционно предложение за обект „Два 
магазина за промишлени стоки“, находящ се в УПИ XVI в кв.1 с 
идентификатор №58356.503.46 по КККР на гр.Приморско.

Лице за контакти: Мариана Колева Ганева

ОБЯВА
0879 834668 – Търси шофьор-разпространител  
за лепене на плакати по Южното Черноморие -  

60-90 лв./ден, служебен телефон, квартира

З А П О В Е Д
№ 421/09.06.2022 година

На основание чл.44, ал.2 от Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл.14, ал.1 и 2 от Закона за общинската соб-
ственост и чл.61, ал.1, т.2 от Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи - общинска собственост

З А П О В Я Д В А М :
I. ОТКРИВАМ процедура по провеждане на публичен търг с тайно наддаване за отдаване под наем на имоти - нежилищни обекти , на-

ходящи се в гр. Приморско , частна собственост на Община Приморско, както следва:

№ по 
ред

Вид на обекта Местонахождение Площ Срок Начална цена в 
лв. без ДДС

Депозит за 
участие

1 Магазин за промишлени 
стоки №3 в партерния 
етаж на триетажна жи-
лищна сграда в гр. При-
морско на ул. Трети март 
№69, състоящ се от тър-
говска 
зала,склад,преддверие 
със санитарен възел

ПИ с идентификатор 58356.503.380.1.8, цели-
ят с площ от 41,50 кв.м.,Самостоятелен обект 
Магазин за промишлени стоки №3, граници на 
имота: 58356.503.380.1.7, 58356.503.380.1.9,под 
обекта:няма,над обекта: 58356.503.380.1.4, 5835
6.503.380.1.3,58356.503.380.1.2 по кадастрална-
та карта и кадастралните регистри на гр.Примор-
ско, с номер по регулационен план на гр.Примор-
ско: УПИ IV-487 в кв.39”б” по регулационния план 
на гр.Приморско, 
АЧОС №1793/26.03.2014г.

41,50 кв.м. За период от 
3/три/
години

Год. Наем - 
5 301,63 лв.

Месечен наем – 
441,80 лв.

10 % от
началната 

тръжна
цена без ДДС 
за 1 година.

2 Магазин за промишлени 
стоки №4 в партерния 
етаж на триетажна жи-
лищна сграда в гр. При-
морско на ул. Трети март 
№69, състоящ се от тър-
говска 
зала,склад,преддверие 
със санитарен възел

ПИ с идентификатор 58356.503.380.1.9, цели-
ят с площ от 58,91 кв.м.,Самостоятелен обект 
Магазин за промишлени стоки №4, граници на 
имота: 58356.503.380.1.8,под обекта:няма,над 
обекта: 58356.503.380.1.4, 58356.503.380.1.3 по 
кадастралната карта и кадастралните регистри на 
гр.Приморско, с номер по регулационен план на 
гр.Приморско: УПИ IV-487 в кв.39”б” по регулаци-
онния план на гр.Приморско, при граници на УПИ: 
север – улица, изток – УПИ VI-487, юг – УПИ 
V-472 и запад – УПИ III-487,471,
АОС №1794/26.03.2014г

58,91 кв.м. За период от 
3/три/
години

Год. Наем - 
7 525,75 лв.

Месечен наем – 
627,15 лв.

10 % от
началната 

тръжна
цена без ДДС 
за 1 година.

II. Определям следните условия за провеждане 
на търга:

1.Направените предложения не могат да бъдат по-
малки от началната тръжна цена (без ДДС) плюс 
10%.

2.Не се допускат до участие в търга лица, които 
имат непогасени данъчни и облигационни задължения 
към Общината.

3. Начин на плащане на наемната цена – съгласно 
проект на договор в тръжната документация.

III. Утвърждавам тръжна документация за учас-
тие, както следва:

1. Заявление за участие в търга – (по образец);
2. Административни сведения за участника -(по об-

разец);
3. Декларация по чл.11, ал.2 от Закона за общин-

ската собственост- (по образец);
4. Декларация за оглед и съгласие, както и че кан-

дидатът е съгласен за собствена сметка да извърши 
необходимите действия – правни и фактически с цел 
приспособяване на обекта на търга за целите, за ко-
ито е нает /по образец/

5. Акт за общинска собственост;
6. Скица на поземлен имот
7. Препис от настоящата заповед;
8. Извлечение от Наредбата за реда за придобива-

не, управление и разпореждане с имоти и вещи - об-
щинска собственост, в частта относно процедурата за 
провеждане на търга;

9. Проект на договор;
10. Ценовото предложение за размера на цената 

-(по образец); 
11. Декларация за конфиденциалност -(по обра-

зец);
IV. Задължителни документи за участие:
1. Заявление за участие в търга – (по образец);
2. Административни сведения за участника -(по об-

разец);
3. Декларация по чл.11, ал.2 от Закона за общин-

ската собственост- (по образец);
4. Декларация за оглед и съгласие ,както и че кан-

дидатът е съгласен за собствена сметка да извърши 
необходимите действия – правни и фактически с цел 
приспособяване на обекта на търга за целите, за ко-
ито е нает. / по образец/

5. Документи, удостоверяващи регистрацията на 
участника: 

6. Идентификационен номер по ЗДДС (за регистри-
раните по ЗДДС);

7. За участници- юридически лица - решение на 
управителния орган на юридическото лице, за участие 
в търга и наемане на имота по направеното предло-
жение;

8. Квитанции за внесен депозит за участие и заку-
пена тръжна документация;

9. Предложение за размер на цената, поставено в 
отделен запечатан непрозрачен плик, с надпис от 
външната страна „предлагана цена” и изписано име-
то на участника, и поставен в общия плик; Размерът 
на цената да е посочен без включен ДДС.

10. Декларация за конфиденциалност -(по обра-
зец);

* Всички документи трябва да са с дата на из-
даване, не по-рано от 3 (три) месеца от обявената 
дата на отваряне на офертите или да са в срок на 
тяхната валидност, когато такава е изрично запи-
сана в тях. 

Документите се предоставят в оригинал или ко-
пия, заверени с подпис и печат на участника.

V. Срок за закупуване на тръжната документация 
- от деловодството на Община Приморско - до 16.00 
часа на 20.06.2022г. 

VI. Срок за подаване на предложенията за учас-
тие - до 17.00 часа на 20.06.2022г.

VII. Предложения за участие се подават - в дело-
водството на Община Приморско в запечатани и не-
прозрачни пликове, надписани с наименованието на 
участника и описание на обекта, за който се участва 

в търга и с ненарушена цялост.
VIII. Цена на тръжната документация – 50.00 

лв.(Петдесет лева), платими на касата на Община 
Приморско или по банков път ,вносими по сметката 
на Община Приморско :

БАНКА – „ОББ” АД
С/КА BG 29UBBS80028451895110
BIC: UBBSBGSF
Вид плащане : 44 70 00
При плащане на документацията по банков път 

,участниците следва да представят платежно нареж-
дане с посочено основание и номер на заповед за 
участие в търга на адрес: obshtina@primorsko.bg и да 
посочат елекронен едрес за получаването й.

Размера на депозита за участие -10% от начал-
ната тръжна цена за една година (без ДДС), вносими 
по сметката на Община Приморско:

БАНКА – „ОББ” АД
С/КА BG 59UBBS80023300372010
BIC: UBBSBGSF
IХ. Дата на отваряне на предложенията – 21. 

06.2022г, час на отваряне -10.30 часа, място на от-
варяне - сградата на Общинска администрация При-
морско, на адрес: гр.Приморско, ул.„Трети 
март”№56.

Х. Оглед на обектите може да се извърши всеки 
работен ден до деня, предхождащ датата на провеж-
дане на търга, с превоз на кандидата и в присъствие-
то на представител на Община Приморско.  

Настоящата заповед да се постави на информаци-
онното табло в сградата на Община Приморско . Да 
се публикува в един регионален ежедневник и на ин-
тернет страницата на Община Приморско.

Препис от настоящата заповед да се връчи на всич-
ки длъжностни лица, до които се отнася, за сведение 
и изпълнение.

Контрола по изпълнението на заповедта възла-
гам на Мария Георгиева – Секретар на Община При-
морско.



„Черноморски фар“

В дните от 10 до 12 юни 
Бургас ще бъде под маги-
ята на фолклорните рит-
ми. Потопете се в емоция-
та на родния фолклор.

Седмото национал-
но издание на фестива-
ла "Хоро край лазурния 
бряг" Бургас - 2022 ще се 
проведе на 11 юни (събо-
та) на площад "Тройката" 
от 16:30ч.

Програма на 
фестивала:

16:00 ч. - Дефиле от Об-
щина Бургас

16:30 ч. - Откриване на 
фестивала

Всеки клуб заема сво-
ето място (предварител-
но обозначено) на пло-
щада.

Фестивалът ще започ-
не с кратък открит урок 
(5 - 7мин.), на който всич-
ки групи заедно ще разу-
чат едно автентично тра-
кийско хорце, което ще 
бъде упоменато като Фе-
стивално хоро 2022!

Следват шестте хора 
от етнографските обла-
сти (всеки клуб танцува 
в свой кръг) :

1. Тракия - Трите пъти
2. Родопи - Сворнато
3. Северна България - 

Чичово
4. Пирин - Гинка
5. Шопска - Йове
6. Добруджа - Сборен-

ка
Представяне на групите 

на сцената по предвари-
телно изтегления жребий. 
За финал всички заедно 
танцуват право хоро.

Елате и се включете 
във фестивала! Нека за-
едно сътворим още един 
чудесен фолклорен праз-
ник в Бургас!
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„Черноморски фар“

След изключително ус-
пешните тържествени кон-
церти по повод 70-годиш-
нината на Държавен фол-
клорен ансамбъл „Филип 
Кутев“ в София през фев-
руари и в Шумен, Велико 
Търново и Русе през ап-
рил, стожерът на българ-
ския фолклор продължава 
своето национално турне 
за 2022 година. 

ДФА “Филип Кутев” в 
състав с над 80 души екип 
ще отбележи тържестве-
но своя рожден ден в град 
Бургас – на 17.06, в Летен 
театър, от 21.00 ч. Специ-
ални гости в двучасова-
та концертна програма на 
Ансамбъла ще бъдат коле-
гите и приятели от ембле-
матичния за региона ПФА 
„Странджа“ – световноиз-
вестен със своята 57-го-
дишна история в издирва-
нето, съхраняването, обра-
ботката и популяризиране-
то на музикалния, песенен, 
танцов, словесен и обре-
ден фолклор от Югоизточна 
България, както и носител 
на множество награди.

ДФА „Филип Кутев“ ще 

завладее сцената на лет-
ния театър с майсторски-
те умения на танцовия със-
тав в изпълнението на зна-
кови творчески постанов-
ки, а въздухът и сърцата 
на публиката ще се изпъл-
нят с много емоции и неза-
бравими мелодии от него-
вия музикален и песенен 
репертоар. 

Не пропускайте да се 
докоснете до внушителни-
те гласове, магнетичните 

музиканти и виртуозните 
танцьори на ДФА “Филип 
Кутев”!

Турнето на Държавния 
фолклорен ансамбъл се 
организира от импресар-
ска компания OLDBG.

За годишнината вхо-
дът за деца до 10 години 
е безплатен, но без седя-
що място!

Билети - в мрежата на 
EVENTIM и каса на Часов-
ника.

„Черноморски фар“

Селекционната комисия на Национален 
конкурс за песен „Бургас и морето“ избра 
дванадесет песни финалисти, които ще 
прозвучат от сцената на Летния театър.

И тази година задачата по селектиране-
то не беше никак лека. Традиционно за-
явка за участие подават едни от най-та-
лантливите автори на песни, които рабо-
тят с изключително даровити изпълните-
ли. След гласуването на подборна коми-
сия в състав: Ваньо Вълчев, Тони Дими-
трова, Диана Саватева, Веселин Прене-
ров, Димитър Маджаров, Руслан Карагьо-
зов, Светослав Михайлов и Петър Генчев, 
бяха избрани следните песни (подредени 
по азбучен ред):

„Животът продължава“ - Илия Ангелов
музика: Илия Ангелов
аранжимент: Илия Ангелов
текст: Таня Бойчева
 
„Звездите в нас“ - Владо Димов
музика: Владо Димов
аранжимент: Светослав Лобошки
текст: Емилиана Стоименова

 „Истинска любов“ - Фиген Шенол
музика: Светослав Лобошки
аранжимент: Светослав Лобошки
текст: Христина Димова
 
„Както в холивудски филм“ - Вили Рай
музика: Виолета Портлок - Вили Рай
аранжимент: Светослав Лобошки
текст: Живко Колев

„Крадецът на праскови“ - Жана Бергендорф
музика: Димитър Гетов
аранжимент: Димитър Гетов
текст: Джина Дундова
 
„Моят ден“ - Лина По
музика: Полина Цанева
аранжимент: Георги Дачев
текст: Полина Цанева
 
„Не те забравям“ - Дани Илиева и Емин 
ал-Джунейд
музика: Ефтим Чакъров
аранжимент: Ефтим Чакъров
текст: Красимир Трифонов
 
„Остров „Лято“ - Нели Гергова - Nels
музика: Мартин Антонов
аранжимент: Пламен Велинов
текст: Нели Гергова - Nels

 „Преди много луни“ - Дишо и Иван
музика: Иван Гогов
аранжимент: Иван Гогов и Деан Вълев
текст: Иван Гогов
 
„Рокендрол стар“ - група „Фанданго“
музика: Христо Стефанов
аранжимент: група "Фанданго"
текст: Христо Стефанов

„Текила за сам“ - Богдан Томов
музика: Илиана Атанасова и Александър 
Табаков
аранжимент: Илиана Атанасова и Алек-
сандър Табаков
текст: Иван Тенев
 
„Ще те обичам“ - Християна Лоизу и 
Danny Levan
музика: Даниел Русев - Danny Levan
аранжимент: Даниел Русев - Danny Levan
текст: Анастасия Маврудиева

 
В следващия етап на конкурса започва 

популяризирането на песните в Youtube 
и Facebook каналите на „Бургас и море-
то“, представянето на авторските екипи 
и участието им в БГ Радио. Съвсем скоро 
идва ред и на вас, меломаните и почита-
тели на фестивала. От средата на месец 
юни ще имате възможността да слушате 
песните финалисти и да гласувате за та-
зи, която най-много харесвате. Всичко то-
ва ще се случва online в специално съз-
дадена платформа в сайта на конкурса. 
Вашите гласове ще определят най-новия 
приз на фестивала: Наградата на онлайн 
слушателите.

Във фейсбук страницата „Фестивал 
„Бургас и морето“ ще откриете любопит-
на информация, свързана с всеки етап 
от подготовката на събитието. Послед-
вайте ни!

Жана Бергендорф  
ще се бори за приз  

на „Бургас и морето“

ДФА „Филип Кутев“ кани 
жителите и гостите на град 

Бургас на своята 70-годишнина 

Хайде на хорото!
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